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1 CDA Indicatoren energie PB21 PDF 57 Bij de kerncijfers voor hernieuwbare energie wordt 

gebruikt gemaakt van de Klimaatmonitor. Echter, veel 

van deze cijfers zijn (nog) onbekend of “niet 

bepaald”. Is het dan wel zinvol om deze kerncijfers 

van de Klimaatmonitor te gebruiken? 

Fackeldey Ja, het is zinvol om deze kerncijfers van de Klimaatmonitor te gebruiken. Het cijfermatig weergeven van 

de voortgang van de energietransitie is gewenst, en het gebruik van de Klimaatmonitor als bron is op dit 

moment hiervoor de beste optie. De Klimaatmonitor is de landelijke standaard voor energiemonitoring. 

Het gebruik ervan zorgt voor vergelijkbaarheid tussen provincies, voor een uniforme weergave van 

energiedata en voor het gebruik van dezelfde bronnen (onder andere CBS). De verwerking van cijfers 

over energiegebruik en -productie neemt tijd in beslag. Hierdoor is 2018 het meest recente jaar 

waarover gevalideerde data beschikbaar is. Ook al loopt de weergave achter, elk jaar erbij laat zien wat 

de trend is. Is er sprake van een stijging of daling van het energiegebruik? Hoeveel hernieuwbare energie 

is erbij gekomen? Voor het kijken naar trends is het belangrijk de methodiek van de Klimaatmonitor 

langjarig te hanteren.  

In de Voortgangsrapportage Duurzame Energie worden jaarlijks de belangrijkste trends en 

ontwikkelingen rond de energietransitie zichtbaar gemaakt aan de hand van cijfers van de 

Klimaatmonitor. Naar verwachting zal de rapportage van dit jaar eind 2020 met Provinciale Staten 

worden gedeeld. 

2 CDA Opbrengst beleggingen 

onder de norm 

PB21 PDF 102 Er wordt gemeld dat de opbrengst van de beleggingen 

al enige jaren onder de norm liggen. Wanneer wordt 

het punt bereikt (als dat al niet is gebeurd) waarop 

deze opbrengsten moeten worden verlaagd in de 

begroting? 

Hofstra Het beschreven risico heeft betrekking op het Nazorgfonds, wat als verbonden partij een afzonderlijke 

organisatie is. Het Nazorgfonds heeft een eigen bestuur en een eigen begroting. 

Om de doelstelling van het fonds te realiseren is er een gemiddeld beleggingsrendement van 4,4% nodig. 

Dat is de rekenrente waar de doelvermogens op gebaseerd zijn. Wanneer dat rendement niet wordt 

behaald is het vermogen van het fonds op termijn ontoereikend. Het ongewogen gemiddelde rendement 

van de afgelopen 21 jaar, is 3,9%. Hiermee wordt niet aan de doelstelling voldaan. De haalbaarheid van 

de rekenrente (doelrendement) maakt onderdeel uit van de strategische afwegingen van het 

Nazorgfonds. 

De externe vermogensbeheerder (ABN MeesPierson) heeft scenarioanalyses uitgevoerd om de 

haalbaarheid van het doelrendement op de lange termijn (40 tot 60 jaar) te beoordelen. De 

haalbaarheid kan niet worden verhoogd door de wijziging van de beleggingsstrategie, omdat daar 

wettelijke kaders voor zijn gesteld die het Nazorgfonds in het Treasurystatuut heeft bekrachtigd. 

Daarom zal eind 2020 de afweging om het doelrendement bij te stellen aan het Algemeen Bestuur 

worden voorgelegd. 

Het verwachte gevolg van een lager doelrendement is dat de zekerheid van de financiële doelstelling 

groter wordt, maar dat kan leiden tot een éénmalige bijstorting in het fondsvermogen door de provincie 

en tot hogere nazorgheffing voor de stortplaatsbeheerders. 

3 CDA Loonprijsindexering NJN20 PDF 11 Onder extra financiële ruimte wordt het voorstel 

gedaan om geen loon-prijsindexering toe te passen, 

dit raakt vooral “derden”. Is het college met het CDA 

eens dat dit eerder gezien moet worden als een 

bezuinigingsstrategie? 

Hofstra Het voorstel om de indexering van de budgetten één jaar over te slaan heeft uitsluitend betrekking op 

organisatiebudgetten voor inkoop van goederen en diensten (inclusief investeringen). De verwachting is 

dat dit niet tot beperkingen leidt, omdat er (gemiddeld genomen) jaarlijks sprake is van enige 

onderbesteding op deze budgetten. Voor subsidies vindt wel de reguliere indexering plaats in 2021.  

Deze maatregel heeft dus geen direct effect op derden en past in de lijn om kritisch te kijken naar de 

omvang van de budgetten.  

4 CDA Reserve mobiliteit NJN20 PDF 14 Wat is de argumentatie om de reserve Mobiliteit aan 

te wenden voor bekostiging van de landschapsvisie? 

de Reus Effectuering van het landschapsbeleid wordt onder andere gerealiseerd door te adviseren over de wijze 

waarop landschappelijke meerwaarde kan worden toegevoegd aan onder andere infrastructurele 

projecten. De extra inzet van projectleider en landschapsarchitect alsmede de uitwerking en uitvoering 

van communicatie in de tweede helft van 2020 noodzaakten tot het aanwenden van extra middelen. 

Dekking van de lasten samenhangend met infrastructurele ontwikkelinvesteringen vindt plaats vanuit de 

bestemmingsreserve ‘Mobiliteit’. 

5 CDA Loonprijsindexering NJN20 PDF 11 ook op pagina 53 onder punt3) onder extra financiële 

ruimte wordt het voorstel gedaan om geen loon-

prijsindexering toe te passen, dit raakt vooral 

“derden” en niet zozeer de provinciale organisatie? 

Graag verduidelijking op dit punt. 

Hofstra Zie hiervoor het antwoord op vraag 3. 

6 CDA Reserve Mobiliteit NJN20 PDF 14 Wat is de argumentatie om de reserve Mobiliteit aan 

te wenden voor bekostiging van de landschapsvisie? 

de Reus Zie hiervoor het antwoord op vraag 4. 
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7 CDA Reserve Mobiliteit NJN20 PDF 52 De reserve Mobiliteit groeit met 50 miljoen. Wat is de 

totale stand van deze reserve? Is er een berekening 

en/of een ondergrens voor een reserve Mobiliteit? 

de Reus Op grond van een voorgestelde wijziging van de systematiek hoe toekomstige afschrijvingslasten uit 

infrastructurele projecten te dekken, wordt een incidentele groei van de bestemmingsreserve 

‘Mobiliteit’ met circa € 50 miljoen voorzien. Deze extra middelen zullen naar de toekomst toe (komende 

40 jaar) worden benut voor de dekking van de afschrijvingslasten, die eerst werden gedekt uit de nu op 

te heffen dekkingsreserve afschrijvingslasten. Deze voorgestelde wijziging is financieel technisch van 

aard en leidt dus per saldo over een periode van 40 jaar niet tot extra beschikbare vrije ruimte. 

De bestemmingsreserve ‘Mobiliteit’ kent per 1 januari 2020 een stand van € 33,2 miljoen (pagina 161 van 

de Programmabegroting 2020). Er is geen bandbreedte voor deze reserve bepaald. De voeding bestaat 

uit de via het Provinciefonds ontvangen middelen voor Verkeer & Vervoer en worden gebruikt ter 

dekking van de uitgaven op het gebied van openbaar vervoer, verkeersveiligheid, verkeersmanagement 

en infrastructuur. Omdat de jaarlijkse uitgaven voor het openbaar vervoer, de bereikbaarheid van de 

provincie en verkeersveiligheid en de inkomsten in dit kader geen jaarlijks gelijk patroon zullen vertonen 

is ter egalisatie van het beslag op de jaarlijkse begroting deze egalisatiereserve ingesteld. 

8 CDA Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

NJN20 PDF Bijlage 2 Er wordt gevraagd om een akkoord voor een aantal 

programmaonderdelen die passen binnen provinciaal 

beleid. Op een later moment komt dan nog een 

beleidsvoorstel. Wat is de grond om een bedrag van 

1,9 mio voor de motie Koerhaus op te nemen en 

200.000 voor eenzaamheid?  

 

Fackeldey /  

de Reus 

Zie voor een toelichting op de motie Koerhuis (het bedrag van € 1,9 mln.) de beantwoording van vraag 

36. 

 

Eenzaamheid is een groot en hardnekkig probleem dat is versterkt door de corona-crisis. Regionale en 

zelfs landelijke aandacht voor dit vraagstuk en een integrale benadering is nodig om dit probleem aan te 

pakken. Samen met onze uitvoeringsorganisatie CMO Flevoland, die ook betrokken is bij het project 'Een 

tegen eenzaamheid' van de gemeente Lelystad, hebben wij een inschatting gemaakt van de kosten. Zie 

de beantwoording van vraag 11 voor een beschrijving van de beoogde invulling van de activiteiten. 

9 CDA Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 PDF Pagina 15 Pagina 15 bijlage 3 Co-financiering voor de 

films/theater en musea is er alleen als de gemeenten 

ook bijdragen. Is inmiddels bekend of alle gemeenten 

in Flevoland willen en kunnen bijdragen? Zo ja graag 

een overzicht / zo nee welke gemeenten niet en is er 

een reden? 

Rijsberman Gemeenten Lelystad en Almere hebben aangegeven bij te willen dragen aan de co-financiering van de 

theaters. Van Noordoostpolder en Urk is bekend dat ze ermee bezig zijn. In Zeewolde is geen sprake van 

instellingen zoals bedoeld in de regeling. Co-financiering is aan de gemeenten zelf. Voor de redenen 

verwijzen wij naar de gemeenten zelf. 

10 CDA Verduurzaming NJN20 PDF Pagina 16 Pagina 16 Verduurzaming. Voor de aanleg van groene 

daken is een bedrag van 500.000 subsidie geraamd. 

De link met Corona wordt gelegd omdat dit bijdraagt 

aan de werkgelegenheid. Alhoewel het initiatief mooi 

is vinden we de argumentatie van werkgelegenheid 

nogal gezocht, kunt u aangeven wat dit aan extra 

banen genereert? 

Smelik Er is gekeken naar welke duurzame investeringen kunnen worden gedaan om zowel duurzaamheid als 

werkgelegenheid te stimuleren. Gedacht kan worden aan dat lokale bedrijven de groene daken gaan 

realiseren. Dit leidt tot werkgelegenheid bij de producenten van groene daken en de plaatsing daarvan. 

11 CDA Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 PDF Pagina 20 Pagina 20 Krachtige Samenleving, Om dit probleem, 

eenzaamheid aan te kunnen pakken is er behoefte 

aan nieuwe regionale aanpakken en pilots. Wie 

hebben aangegeven dat er behoefte is aan een 

regionale aanpak en pilots? 200.000 voor 6 gemeente 

oogt relatief weinig, wat is het beoogd effect van de 

provincie met deze extra investering? 

Fackeldey Het beoogde doel is niet om het bedrag van € 200.000 te verdelen over de 6 gemeenten. Er zal een 

analyse plaatsvinden van alle initiatieven en projecten die zowel landelijk als regionaal al lopen, 

waaronder het project 'Een tegen eenzaamheid' zoals uitgevoerd door gemeente Lelystad en CMO. Hierin 

zal vervolgens in samenspraak met de gemeenten worden gekeken welke lessen er te leren zijn en welke 

pilot(s) kansen bieden om breder uitgerold te worden, of dat er behoefte is aan een nieuwe pilot. Alle 

provinciale activiteiten zullen aanvullend zijn op wat gemeenten zelf (gaan) doen. Een voorstel voor 

uitwerking wordt eerst ter besluitvorming voorgelegd aan Gedeputeerde Staten en daarna via een 

mededeling aan Provinciale Staten gestuurd. 

12 CDA Infrastructuur NJN20 PDF Pagina 23 Pagina 23 Infrastructuur; er wordt aangegeven dat het 

moeilijk is om infrastructurele projecten te versnellen 

vanwege het doorlopen van een goed uitgedacht 

projectenproces. Veel gehoord geluid is dat ook dit 

soort processen vertragen doordat medewerkers 

noodzakelijkerwijs thuis moeten werken en digitaal 

overleg niet altijd haalbaar is. Herkent GS dit 

probleem? Wat kunnen zij doen om te zorgen dat ook 

grotere projecten op tempo blijven? 

de Reus Onze infrastructurele projecten hebben tot op heden geen vertraging oplopen als gevolg van de 

Coronacrisis. Wij herkennen het beeld niet dat onze medewerkers -die momenteel veelal vanuit thuis 

werken- ervaren dat digitaal overleg vertragend werkt. 
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13 ChristenUnie Economie PB21 Boek Pagina 44 Pagina 44: De corona monitor rapporten geven aan 

dat de coronacrisis negatieve gevolgen heeft voor de 

Flevolandse economie.  

Zijn de targets voor het economisch programma met 

o.a. groeiende vestigingen, groei van de 

werklegenheid, alsmede ook een positieve BRP in 

Flevoland realistisch gezien de context van covid? Kan 

dat iets uitgebreider worden toegelicht dan de 

disclaimer? 

Appelman De streefwaarden zijn geformuleerd op het moment dat er nog veel onzekerheid heerste over de omvang 

van de economische impact van COVID-19 in Flevoland. Uitgangspunt bij het formuleren van de 

economische streefwaarden is groei en/of een verbetering ten opzichte van eerdere jaren. Nog steeds 

zijn economische ramingen met veel onzekerheid omgeven. Wel weten we inmiddels dat het BRP in 

Flevoland in het eerste kwartaal van 2020 waarschijnlijk licht is gegroeid, en in het tweede kwartaal 

met 6 tot 8% is gekrompen (voorlopige cijfers CBS). Hierdoor is het aannemelijk dat in Flevoland in 2020 

- net als in de rest van Nederland - het BRP zal krimpen. Over de omvang van de krimp valt op dit 

moment nog niets te zeggen. Over het aantal groeiende vestigingen en groei van de werkgelegenheid 

zijn nog geen cijfers bekend, deze komen pas in de loop van 2021. 

14 ChristenUnie Economie PB21 Boek Pagina 44 Opmerking bij de doelenboom: ‘verder ontwikkelen 

Horizon voor het stimuleren van bedrijvigheid in 

provincie flevoland’ staat er dubbel in. 

Appelman Deze constatering is juist. Deze omissie zal bij de Programmabegroting 2022 worden gecorrigeerd. 

15 ChristenUnie Mobiliteit PB21 Boek Pagina 74 Is het college met ons eens dat de doelstelling voor 

verkeersongevallen 0 moet zijn ipv van onder de 5? 

Waarom is er gekozen voor de doelstelling onder 5? 

de Reus Nee, het college is het daar niet mee eens. De streefcijfers in de Programmabegroting 2021 betreffen 

het aantal verkeersgewonden en het aantal verkeersdoden, niet het aantal verkeersongevallen zoals de 

ChristenUnie in haar vraagstelling vermeldt. 

Het streefcijfer voor het aantal verkeersdoden ('lager dan 5'') is afgeleid van de doelstelling die in de 

Mobiliteitsvisie is geformuleerd (en in het programma ‘Mobiliteit en Ruimte’): "Tussen 2015 en 2030 is er 

een continue dalende trend zichtbaar in het aantal ernstige verkeersslachtoffers in Flevoland". 

Met de ambitie om te streven naar 0 verkeersslachtoffers (maak van de 0 een punt) draagt de provincie 

Flevoland uit dat we elk verkeersslachtoffer er 1 teveel vinden. 

16 ChristenUnie Mobiliteit en bijlage 

reserves en 

voorzieningen 

PB21 Boek Pagina 

163 

 

Klopt het dat betreft de reserve B037 mobiliteit er 

een trend is van meer onttrekkingen dan stortingen in 

de periode 2020-2023. Waarom is dat? 

de Reus Ja, dat klopt. Ter dekking van de toekomstige afschrijvingslasten die samenhangen infrastructurele 

ontwikkelinvesteringen, wordt een beslag gelegd op de middelen die in de bestemmingsreserve 

‘Mobiliteit’ aanwezig zijn (in 2021 voor een bedrag van circa € 27,4 miljoen). In de periode tot 2023 

lopen er een aantal grote infrastructurele ontwikkelinvesteringen; daarna neemt het huidig 

geprogrammeerde investeringsvolume af. Dit toont tegelijkertijd het doel van een egalisatiereserve: 

schommelingen in het bestedingspatroon over de jaren heen neutraliseren. In de oude systematiek (tot 

en met 2019) werden de middelen ter dekking van toekomstige afschrijvingslasten onttrokken aan de 

bestemmingsreserve ‘Mobiliteit’ en in de reserve ‘Dekking Afschrijvingslasten’ gestort (om vanuit daar te 

worden ingezet als dekkingsmiddel voor de daadwerkelijke afschrijvingslast). In de Najaarsnota 2020 

wordt voorgesteld om met ingang van 2020 een wijziging in deze systematiek aan te brengen. Zie 

daarvoor het antwoord op vraag 7. 

17 ChristenUnie Mobiliteit en bijlage 

reserves en 

voorzieningen 

PB21 Boek Pagina 

171 

Pagina 

156 

We merken een overheveling van 27.4M op vanuit de 

mobiliteit reserve b037 naar reserve B042 dekking 

afschrijvingslasten. Kan het college dit nader 

toelichten? Wat wordt hiermee afgeschreven? 

de Reus Zie hiervoor het antwoord op vraag 16. 

18 ChristenUnie Tong van Lucifer NJN20 Boek Pagina 32 Waarom wordt er een bedrag van 125K exclusief btw 

genoemd, hoort dit niet inclusief btw te zijn? 

Wanneer kunnen we het informatiedocument/bundel 

en de navolging conform de GL/CDA motie van 22 

april 2020 verwachten? 

Rijsberman De BTW valt onder het BTW-compensatiefonds en werkt daardoor niet kostenverhogend. Om deze reden 

is het benodigde bedrag exclusief BTW aangevraagd. Het informatiedocument kunt u voor 1 december 

2020 tegemoet zien. De overige acties worden in gang gezet na besluitvorming over de NJN. 
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19 GL House of skills NJN20 Boek 24 Kunt u duiden waar de 100.000 voor het 'house of 

skills' vooral aan wordt uitgegeven? Waar bestaat het 

instrumentarium uit?  

Appelman Het instrumentarium bestaat uit:  

1. De Werkvloer waar werkzoekenden (mondeling en online) een loopbaanadvies en advies over 

opleidingsmogelijkheden kunnen krijgen.  

2. MijnHouseofSkills: het online platform waar werkzoekenden een eigen skillsprofiel aan kunnen maken 

en waar vacatures te vinden zijn die bij het skillsprofiel passen.  

3. De Paskamer (online tool) waar werkzoekenden op basis van hun skillsprofiel kunnen zien bij welke 

functies de skills passen, wat hun carrièremogelijkheden zijn en welke skills daar voor 

(verder)ontwikkeld moeten worden. Voor werkgevers is er de mogelijkheid om vacatures op basis van 

skills op te stellen.  

4. Skillspaspoort: door werkgevers en brancheorganisaties erkend document op basis waarvan iemand in 

dienst genomen kan worden (dit vergroot voor mensen die niet in staat zijn een regulier diploma te 

halen de kans op werk). Er is recent een vijfde nieuwe activiteit toegevoegd.  

5. Transferpunt Zorg en Welzijn (is in ontwikkeling) samen met o.a. het onderwijs en werkgevers in de 

zorg worden trajecten ontwikkeld voor bijvoorbeeld zijinstromers en intersectorale mobiliteit. De € 

100.000 wordt uitgegeven aan de doorontwikkeling van het instrumentarium van House of Skills en de 

uitrol er van in Flevoland. Daarnaast aan (en i.v.m. de crisis zal dit het grootste deel van het budget 

zijn) het ontwikkelen van trajecten voor (inter)sectorale mobiliteit. Dit gebeurt samen met relevante 

partners die ook financieel bijdragen. De crisis heeft geleid tot een versterkte samenwerking binnen het 

RWF. Relevante partijen zijn (daarom) de partijen binnen het RWF (gemeenten, UWV, onderwijs etc.), 

maar bijvoorbeeld ook CMO/Zowelwerk. 

20 GL Scholingsfonds NJN20 Boek 24/25 Scholingsfonds: Het is dus al duidelijk dat een groep 

Flevolanders buiten de huidige regelingen valt. 

Vervolgens wordt aangegeven dat het scholingsfonds 

een aanvulling moet zijn op bestaande budgetten. 

Hoe kan dit scholingsfonds dan de beoogde doelgroep 

bereiken? 

Appelman Het scholingsfonds kan de doelgroep bereiken, omdat overheden, werkgevers(organisaties), vakbonden, 

onderwijs, SBB en UWV in Flevoland in RWF-verband samenwerken en kort geleden besloten hebben om 

een gezamenlijk werkgelegenheidsplan voor Flevoland op te stellen voor alle doelgroepen. Het (actief) 

informeren van de verschillende doelgroepen  over (om)scholingsmogelijkheden, maar bijvoorbeeld ook 

zijinstroom en van-werk-naar-werk trajecten is onderdeel van dit plan, waarbij alle RWF-partijen ook 

hun communicatiekanalen in zullen zetten. 

21 GL Water PB21 Boek 23 De meting van de waterkwaliteit is matig, omdat de 

slechtst scorende parameter nog steeds 'matig' scoort. 

Wat moet er veranderen zodat 'matig' op z'n minst 

voor alle gemeten waterlichamen geldt? Zou daar 

extra budget voor nodig zijn? 

Hofstra Volgens de Kaderrichtlijn Water moeten de KRW-doelen en –maatregelpakketten iedere 6 jaar 

geactualiseerd worden. Bij het afleiden van de ecologische doelen en maatregelen voor de derde KRW-

planperiode (2022-2027) voor de KRW-lichamen is rekening gehouden met nieuwe inzichten 

(kwelkwaliteit) in de ontwikkelingsmogelijkheden van het watersysteem. Er zijn nog wel opgaves om 

deze ecologische doelstellingen te behalen, dan wel met meer zekerheid naar de toekomst te behouden, 

waarbij o.a. aanpassing van de inrichting van watersystemen, beheer en onderhoud en aanpak diffuse 

bronnen door waterschap, andere gebiedspartners en ook de provincie zelf van belang zijn. De 

herinrichting van de KRW-waterlichamen is al ver gevorderd waardoor steeds meer nadruk komt te liggen 

op de benodigde aanpak van diffuse bronnen (dat een moeilijk traject betreft omdat we daar afhankelijk 

zijn vele actoren en het bovenwettelijke maatregelen betreffen).  

 

Voor de provincie zelf geldt dat ook nog maatregelen benodigd dan wel gewenst zijn om de doelen in de 

provinciale vaarten (KRW-lichamen) te bereiken en de waterkwaliteit in de KRW-lichamen in het 

algemeen te versterken (in samenwerking met gebiedspartners). Hierbij kan men denken aan groot 

onderhoud en aangepast beheer natuurvriendelijke oevers in de Vaarten, visvriendelijk sluisbeheer en 

kennisdeling- en ontwikkeling en stimulering bovenwettelijke maatregelen op gebied van 

medicijnresten, gewasbeschermingsmiddelen, nutriënten en nieuwe stoffen. Dit zal terug komen in het 

ontwerp-waterprogramma - waarbij nader wordt ingegaan op noodzakelijke maatregelen en gewenste 

ambitieniveaus - dat volgend jaar in commissie en Provinciale Staten behandeld zal worden. Uit de 

gekozen ambities voor alle waterthema’s zal blijken hoeveel budget aanvullend benodigd is bovenop het 

huidige waterbudget zoals nu opgenomen in de najaarsnota en welk budget opgenomen dient te worden 

in het p-MIRT. 

22 GL NNN PB21 Boek 31 Is het realistisch en wenselijk om, gezien de 

stikstofreductie-opgave, het actieplan biodiversiteit 

en de bossenstrategie, krampachtig vast te houden 

aan het niet uitbreiden van het NNN de komende 

jaren? 

Hofstra Politieke vraag 
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23 GL Economische 

activiteiten natuur 

PB21 Boek 35 Er wordt sterk ingezet op beleefbaarheid en 

economische activiteiten in natuurgebieden, die niet 

ten koste van de natuurwaarden mag gaan. Hoe gaat 

dit eruit zien in de praktijk en welke partners zijn 

hierbij betrokken? 

Rijsberman Nationaal Park Nieuw Land (NPNL) voorziet, overeenkomstig de door PS vastgestelde Ontwikkelingsvisie 

Nationaal Park Nieuw Land, in een zonering, waarbij onder meer de poortgebieden, zoals de Poort 

Lelystad en de Almeersepoort (met als betrokken partijen onder meer de beide gemeenten, 

Staatsbosbeheer, stichting Het Flevo-landschap en de provincie) bedoeld zijn voor opvang van de meeste 

bezoekers, waardoor de natuurgebieden worden ontzien. Natuurbeleving draagt bij aan draagvlak voor 

natuur en daarmee aan natuurbehoud. In de vier deelgebieden vindt monitoring plaats in het kader van 

Natura 2000, KRW en in Oostvaardersplassen en Lepelaarplassen ook nog SNL monitoring. Voor het 

Markermeer-IJmeer is hiervoor de  natuurthermometer als instrument ontwikkeld en in gebruik. 

Daarnaast is voor NPNL een kennisagenda in ontwikkeling, waarbij natuurbeleving in relatie tot 

natuurkwaliteit één van de onderwerpen is. 

24 GL Bermen PB21 Boek 35 Bermen worden benut voor wilde flora en fauna. Is 

het dan niet verstandig de 15% bermoppervlakte die 

nu verpacht wordt voor intensief/natuurexclusief 

gebruik toe te voegen aan ecologisch bermbeheer? 

Hofstra Dit aspect wordt meegenomen in het actieplan biodiversiteit. 

 

Als onderdeel van het actieplan biodiversiteit is aan Landschapsbeheer Flevoland gevraagd om samen 

met de gemeenten, RWS en provincie onderzoek te gaan doen naar de haalbaarheid van ecologisch 

bermbeheer bij alle beheerders in Flevoland.  

 

Zoals toegezegd in de Commissie RND van 30 september 2020 wachten wij de uitkomsten van het 

onderzoek af. 

25 GL Programmabureau PB21 Boek 36 Er wordt een verkenning aangekondigd over de opzet 

van een programmabureau. Wat zou dit bureau 

moeten doen en hoe wordt dit gefinancierd? 

Rijsberman In de door Provinciale Staten vastgestelde Ontwikkelingsvisie wordt onder meer gesproken over een 

verkenning naar een programmabureau als onderdeel van de samenwerking tussen de partners in NPNL 

en als aanvulling op de samenwerking in de stuurgroep en projectgroep. Het programmabureau zou de 

plek zijn waar de partners hun activiteiten verder afstemmen en waar gezamenlijke activiteiten worden 

uitgevoerd. Het accent ligt op afstemmen en verbinden. 

Onder meer de wijze waarop dit gefinancierd moet worden en hetgeen het programmabureau precies 

moet doen, zijn vragen die betrokken worden in de verkenning. 

26 GL Oostvaardersoevers PB21 Boek 36 Voor de Oostvaardersoevers is het doel een besluit te 

nemen. Zou het doel voor de komende jaren niet het 

begin van de realisatie moeten zijn? 

Rijsberman De programmabegroting sluit aan op het coalitieakkoord dat in beginsel tot en met 2023 loopt. In deze 

periode wordt de realisatie van Oostvaardersoevers, die in 2024 is voorzien, zorgvuldig voorbereid. Door 

de zeven samenwerkende partijen wordt de MIRT-procedure gevolgd, waarbij het proces in het teken 

staat van besluitvorming over de verkenning en planuitwerking van Oostvaardersoevers. 

27 GL Biodiversiteit PB21 Boek  Structurele middelen voor biodiversiteit komen 

beschikbaar bij vaststelling van het actieplan. Uit 

welke budgetpost? En waarom is hier nog geen 

voorlopige reservering voor gemaakt min het budget 

voor 2021? 

Hofstra Op dit moment wordt verdere invulling gegeven aan het actieplan biodiversiteit waarbij ook inzichtelijk 

wordt gemaakt wat de ambitie en het daarbij behorend budget zal zijn. Uw staten moeten dit nog vast 

stellen. Het voorstel is om het benodigde budget voor een programma ‘Natuurinclusieve Samenleving’, 

waarvan het actieplan biodiversiteit onderdeel uitmaakt, te dekken uit middelen binnen het programma 

‘Nieuwe Natuur’. 

28 GL Regio Zwolle NJN20 Boek 15 Het bedrag voor samenwerking in de regio Zwolle 

wordt niet vanuit de inhoud vastgesteld, maar vanuit 

het aantal inwoners. Dit lijkt enigszins willekeurig. 

Kan er onderbouwd worden wat er met het geld 

gedaan wordt, en wat de winst van Flevoland hierin 

kan gaan zijn? 

Fackeldey Het genoemde bedrag van € 110.000 is bewust aangegeven als oormerk. Dit najaar gaat het college in 

gesprek met de colleges van de gemeenten Dronten, Urk en Noordoostpolder in gesprek om te bepalen 

hoe de rol van de provincie in de Regio Zwolle versterkend kan zijn op de rol van de drie gemeenten. 

Daarbij is de vuistregel binnen de Regio Zwolle van een provinciale bijdrage van 1 euro per inwoner als 

indicatie genomen. In een nader voorstel aan PS zal in 2021, mede op basis van de gesprekken met de 

gemeenten, de hoogte van de provinciale bijdrage alsmede een inhoudelijke onderbouwing daarvan 

worden bepaald.  In algemene zin wordt de basisbijdrage van gemeenten en provincies binnen de Regio 

Zwolle gebruikt voor het in standhouden van de basisinfrastructuur van het 

samenwerkingsverband/netwerk en de coördinatie van kennis en verkenningen. Bij dat laatste gaat het 

om zaken als de verstedelijkingsstrategie regio Zwolle, klimaatadaptie, NOVI-gebied Regio Zwolle, Public 

Affairs, bereikbaarheid en verkenningen van de Economic Board op het gebied van bijvoorbeeld digitale 

transitie. Verder is het ook mogelijk om als provincie (gedeeltelijk) te kiezen voor gerichte 

investeringsbijdragen aan projecten en daarbij af te wegen om een andere grondslag dan 1 euro per 

inwoner te nemen voor de basisbijdrage. 

29 GL Tong v Lucifer NJN20 Boek 32 De kosten voor advisering en onderzoek over de Tong 

v Lucifer worden geraamd op 75.000. Dat lijkt erg 

veel geld. Kunt u duiden waarom dit bedrag zo hoog 

is? 

Rijsberman Het betreft een raming. Voor advies omtrent de restauratie van het kunstwerk en het onderzoek naar 

verplaatsing naar een andere locatie is een totaal bedrag van € 75.000 geraamd. Dit betreft de 

deskundige begeleiding door een restaurator, kosten voor transport, opslag, onderzoek naar een nieuwe 

locatie ten behoeve van een dekkingsvoorstel. Daarbij worden diverse locaties in beeld gebracht en 

onderzocht op geschiktheid (waaronder ook draagvlak omgeving). En constructie vereisten en 

noodzakelijke vergunningen onderzocht en in kaart gebracht. 
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30 GL Batavialand NJN20 Boek 32 Het is niet voor het eerst dat er fors geld bijgelegd 

moet worden (nu structureel 300.000) om Batavialand 

te kunnen laten bestaan. Is de provincie in overleg 

met Batavialand om te onderzoeken hoe er bespaard 

kan worden, en hoe de inkomsten verhoogd kunnen 

worden? Hoe concreet zijn de plannen om Batavialand 

uit te breiden tot een volwaardig ‘themapark’? 

Rijsberman De provincie is in gesprek met Batavialand. Eind november worden Provinciale Staten geïnformeerd over 

de stand van zaken in een besloten commissie vergadering. 

31 GL Noodfonds cultuur NJN20 Boek 35 Bovenop de structurele extra middelen wordt ook de 

huur kwijtgescholden voor Batavialand. Is deze 

werkwijze ook mogelijk voor andere (culturele) 

instanties/instellingen/organisaties die anders om 

dreigen te vallen? Is de verwachting dat er voorlopig 

voldoende geld in het noodfonds tbv cultuur aanwezig 

is? 

Rijsberman Batavialand is de enige instelling die huurt van de provincie en alleen in dit geval kan dus sprake zijn van 

kwijtschelding van huur door de provincie. Voorlopig is er voldoende ruimte in het Noodfonds voor 

cultuur. 

32 GL Snelfietspad PB21 Boek 78 De provincie bereidt overleg met Rijk en gemeenten 

voor over besluitvorming snelfietspad tussen Lelystad 

en Almere. Hoe concreet zijn de plannen van de 

provincie? Is er bijvoorbeeld al een tracé uitgewerkt? 

de Reus Op dit moment wordt er een verkenning uitgevoerd voor het snelfietspad tussen Almere en Lelystad, 

waarin ook de ligging wordt beschouwd. Naar verwachting zal daarover eerste helft van 2021 

besluitvorming kunnen plaatsvinden. 

33 GL Treinverbindingen PB21 Boek 76 Inzet is betere nachtelijke verbindingen en een 

station bij station Nieuw Land / Lelystad Zuid. Zijn de 

gesprekken met het Rijk/gemeenten/NS/ProRail 

hierover al opgestart? Kunnen deze plannen ook mee 

worden genomen in de gesprekken met het Rijk over 

de mogelijke komst van 100.000 woningen in 

Flevoland, waarbij door PS expliciet is vastgesteld dat 

ook bereikbaarheid een grote rol moet spelen in de 

planvorming daarvan? 

de Reus Over de nachtelijke verbindingen om Lelystad Airport met de trein beter te ontsluiten zijn al 

verschillende gesprekken gevoerd met het Rijk, NS, gemeenten en ProRail. Er wordt momenteel een 

verkenning gedaan naar de mogelijkheden om de ontsluiting in de late avond en vroege ochtend stap 

voor stap (afhankelijk van het aantal reizigers) te introduceren en verbeteren. 

In 2021 zal een studie worden gedaan naar een OV-ontsluiting van Nieuw Land en de 

woningbouwontwikkeling in Lelystad Zuid. Hierbij worden de bezoekersaantallen en de 

woningbouwontwikkeling meegenomen. De studie moet uitwijzen onder welke condities een nieuw 

treinstation of andere OV-verbinding wenselijk en mogelijk is. Het Rijk wordt bij de studie in 2021 

betrokken. 

34 PvdA  Vrije ruimte  PB21 PDF 7 & 11 “De resterende vrije ruimte is circa € 1,2 mln. in 

2021.” (PB, blz. 7)  

“De onderwerpen waarvoor nog geen dekking 

beschikbaar is zijn vooralsnog niet verwerkt omdat de 

inzet hiervan afhankelijk is van het beschikbaar 

komen van aanvullende middelen.” (PB, blz. 11)  

Met het aanbieden van vrije ruimte voor nieuw beleid 

komt het College tegemoet aan het verzoek van 

Provinciale Staten. Dank daarvoor.  

Is het College in financieel-technische zin, gezien de 

ambities en onzekerheden, van oordeel dat het 

daadwerkelijk vrije ruimte voor nieuw beleid betreft? 

Of heeft het College hiermee vooral invulling willen 

geven aan het verzoek van PS en zou GS het budget 

liever reserveren voor onderwerpen die al wel in de 

pijplijn zitten, maar waarvoor nog geen dekking 

beschikbaar is? En kan het College een paar van die 

‘pijplijnprojecten’ noemen die eventueel ten laste 

van de vrije ruimte voor nieuw beleid gebracht 

zouden kunnen worden? 

 

Hofstra Zoals was aangegeven in de door uw staten in juni van dit jaar vastgestelde Perspectievenbrief is de 

begroting 2021 beleidsarm en wordt het beleid voor de jaren 2021 en volgende voorgelegd via de 

Najaarsnota, die tevens de 1e begrotingswijziging 2021 bevat. De vrije ruimte die in de 

Programmabegroting 2021 (op blz. 7) is vermeld is dus betrokken bij en het vertrekpunt voor de 

Najaarsnota. In die zin is het beeld op blz. 7 inmiddels bijgesteld in de Najaarsnota. 

   

Met de voorstellen in de Najaarsnota is onder meer ruimte gevonden voor de onderwerpen uit het 

Coalitieakkoord waarvoor nog geen dekking was gevonden en waarop wordt gedoeld op pagina 11 van de 

Programmabegroting 2021 (exclusief p.m. posten uit het Coalitieakkoord).  

Daarbij is er nog een incidentele vrije ruimte van € 1,4 mln. beschikbaar voor initiatieven vanuit 

Provinciale Staten (zie blz. 6 Najaarsnota (PDF)). Aangetekend wordt wel dat in het jaar 2023 nog sprake 

is van een incidenteel tekort van € 0,9 mln. waarvoor de dekking moet worden gevonden bij de volgende 

Perspectiefnota. 
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35 PvdA  Interbestuurlijke 

verhoudingen 

NJN20 PDF 5 In de Thorbeckebrief (2019) en in het rapport ‘Als één 

overheid’ van de Studiegroep Interbestuurlijke en 

Financiële Verhoudingen worden de verhoudingen 

tussen de overheidslagen opnieuw geagendeerd. Met 

het oog op een nieuwe kabinetsperiode is het de 

moeite waard als provincie hierover na te denken.” 

(NJN, blz. 5)  

Kan het College aangeven op welke manier PS bij 

deze agendering betrokken zal worden? Welk tijdpad 

heeft het College hierbij voor ogen ofwel wanneer 

zou de beeldvormende agendering over deze 

thematiek ongeveer plaats kunnen vinden? Deelt GS 

de opvatting dat het van belang is dat PS ‘aan de 

voorkant’ kaderstellend betrokken dient te worden bij 

een dergelijke thematiek en proces? 

Fackeldey In interprovinciaal en regionaal verband wordt over dit onderwerp gesproken. Het college is van harte 

bereid over de rolopvatting van de provincies en de ontwikkelingen in het openbaar bestuur met 

Provinciale Staten van gedachten te wisselen. Dit kan in afstemming met de procedurecommissie. 

36 PvdA  100.000 woningen 

(motie Koerhuis) 

NJN20 PDF 14 “Om tot een voor de provincie relevante 

beantwoording van de motie Koerhuis te komen zal 

een onderzoek uitgevoerd worden naar de ruimtelijke 

en de economische inpassing consequenties.” (NJN, 

blz. 14)  

De PvdA is in principe positief over de 

woningbouwopgave. Kan echter beargumenteerd 

worden waarom nu al 1,9 miljoen euro moet worden 

uitgetrokken voor uitvoering van de motie Koerhuis? 

Zou het niet ordentelijk zijn het (leeuwendeel van 

dit) bedrag bij de Najaarsnota te oormerken voor het 

doel om 100.000 woningen in Flevoland te realiseren, 

maar het (leeuwendeel van dit) bedrag pas te 

mandateren nadat inhoudelijk meer duidelijkheid 

bestaat over de aanwending c.q. invulling? 

de Reus De € 1,9 mln. voor de 100.000 woningen-ambitie betreft een oormerk in de reserve en is daarmee nog 

geen instemming met de onttrekking en besteding ervan. Wij voorzien dat we - als we met het Rijk tot 

een gezamenlijke conclusie komen over woningbouw in Flevoland - op tal van terreinen tot uitwerking 

moeten komen, ondermeer door inhuur van externe deskundigheid. Juist ook om tot een integrale 

ontwikkeling te kunnen komen zoals die in de motie van PS is vastgelegd. De omvang van de besteding is 

nu ingeschat op circa € 0,5 mln. per jaar. 

37 PvdA  Informatiestrategie  NJN20 PDF 46 & 47 “Voorgesteld wordt om vanaf 2021 ten laste van de 

begrotingsruimte €135.000 beschikbaar te stellen voor 

de bijdrage aan de digitale omgeving van de 

Omgevingswet (DSO). Daarnaast wordt voorgesteld 

binnen de stelpost Nieuw Beleid een oormerk voor 

informatiestrategie aan te brengen van €365.000 per 

jaar vanaf 2021.” (NJN, blz. 46 en 47)  

Het College stelt voor om GS te mandateren hiervoor 

nadere voorstellen uit te werken en daarbij te kunnen 

beschikken over de (maximale) bedragen die daarvoor 

in deze Najaarsnota als oormerk zijn opgenomen. 

Waarom wordt er niet voor gekozen het structureel 

gevraagde budget te oormerken bij deze Najaarsnota 

en eerst concrete inhoudelijke invulling voor te 

bereiden alvorens PS te vragen tot mandatering te 

besluiten? 

 

Fackeldey Deze post betreft de (eerder, interprovinciaal/in IPO-verband  overeengekomen) bijdrage van de 

provincie Flevoland aan dekking van de beheerkosten van het DSO. 

 

 

De inhoudelijke invulling van deze post heeft plaatsgevonden in de Informatiestrategie 2021-2024, die 

dit voorjaar door GS is vastgesteld en recent (ter informatie) aan PS is verstuurd. 

38 SP Doel 

programmabegroting 

Statenvoorstel PDF 1 In de BBV staat centraal: wat willen we bereiken, wat 

gaan we daarvoor doen en wat mag het kosten? Het 

Statenvoorstel daarentegen lijkt alleen op de 

financiën te focussen: de doelstelling van de 

programmabegroting: “Een degelijk en solide 

financieel beleid voeren, zodanig dat er jaarlijks een 

sluitende begroting wordt aangeboden en dat onze 

reserves op een verantwoord niveau blijven.” In 

hoeverre klopt dit? 

 

Hofstra De geciteerde tekst staat wel in het Statenvoorstel Najaarsnota 2020 en niet in het statenvoorstel 

Programmabegroting 2021; waarschijnlijk wordt dus op het eerst genoemde statenvoorstel gedoeld.  

Gebruikelijk is om in het Statenvoorstel aan te geven welke doelstelling van Provinciale Staten met het 

voorstel wordt bereikt. Dat is hier ook gedaan. Dit laat onverlet dat in zowel Programmabegroting als 

Najaarsnota de drie ‘w-vragen’ uit het BBV leidend zijn bij de voorstellen en toelichtingen die zijn 

opgenomen. 
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39 SP Opbrengst MRB PB21  134 Klopt het dat de opbrengst MRB 15,5 miljoen euro 

lager is per jaar. 

Hofstra In april 2019 is de hoofdvestiging van een groot leasebedrijf (administratief) verplaatst van Flevoland 

naar Noord-Holland. Hierdoor zijn zo’n 70.000 auto’s niet meer geregistreerd in Flevoland. Dit heeft een 

effect op de inkomsten uit opcenten MRB van circa € 15,5 mln. op jaarbasis. Vanwege het opvallende 

verschil tussen 2019 en de jaren daarna in de gepresenteerde tabel is dit nog even toegelicht. 

40 SP Nettoschuldquote PB21  147 Waarom dalen de nettoschuldquotes in 2024? Hofstra De schuldquotes nemen toe in de jaren 2020-2023 vanwege omvangrijke investeringen- die worden 

gefinancierd uit eigen middelen-, waardoor de liquiditeitenomvang terugloopt. In 2024 is er naar huidige 

inzichten sprake van een lager investeringsniveau, waardoor de liquiditeitenomvang weer oploopt en 

daarmee de schuldquote ook. In tabel 1.15 (EMU saldo) op blz. 143 PDF is ook te zien dat de liquiditeiten 

in 2024 in omvang toenemen (positief EMU-saldo). 

41 SP MRB NJN20  10 Uitgezonderd de leasemaatschappijen vallen ieder 

jaar de MRB-opbrengsten weer mee. Wat kan GS doen 

om dit beter in te kunnen schatten? 

Hofstra De tijd van meevallende MRB-opbrengsten lijkt achter ons te liggen. Zoals in bijlage 1 bij de Najaarsnota 

(achtergrond financieel kader) is aangegeven, lijkt de groei van het aantal voertuigen te stagneren en 

leidt het toenemende aandeel elektrische voertuigen inmiddels tot een teruggang van de opbrengsten. 

Over dit laatste aspect (wat een gevolg is van het rijksbeleid om elektrisch auto’s vrij te stellen van 

motorrijtuigenbelasting) ) zal het IPO met het Rijk in gesprek gaan.  

In bijlage 1 bij de Najaarsnota is uiteengezet welke elementen een rol spelen bij het maken van een 

raming en welke aannames het college heeft gehanteerd; vooral de elektrificering en de eventuele 

compensatie voor de financiële nadelen ervan is daarbij een complicerende factor. 

42 SP Tabellen NJN20  10/11 Hoe kunnen we de nieuwe ontwikkelingen op pagina 

10 in de tabel, relateren aan de laatste tabel op 

pagina 11. 

Hofstra De nieuwe ontwikkelingen op pagina 10 hebben betrekking op de algemene dekkingsmiddelen en 

stelposten en maken, samen met de mutaties in algemene dekkingsmiddelen en stelposten die al eerder 

in de Perspectievenbrief waren opgenomen, integraal onderdeel uit van onderdeel ‘a:’ in de tabel op 

blz. 11. 

43 FvD Financiën PB21 PDF 7 Welke investeringen zijn voorzien op het gebied van 

automatisering en waaraan worden deze besteed? 

Fackeldey De provincie Flevoland vult haar automatisering in toenemende mate in via IT-diensten; een volgende 

grote stap daarin wordt begin 2021 gezet door de overgang naar het Cloud Datacenter (bij KPN).  

Daardoor loopt het niveau van de  IT-investeringen terug en focust zich op met name op de (mobiele) 

werkplekken. 

44 FvD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

PB21 PDF 22 Welk effect heeft de voortschrijdende coronacrisis op 

de ramingen voor de Floriade? 

Appelman Wij kunnen die vraag alleen beantwoorden voor de provinciale inspanningen. De bouw van het 

provinciale paviljoen Food Forum ligt op schema. Door coronamaatregelen op de bouwplaats heeft de 

bouwplanning beperkte aanpassingen gehad. Voor de programmering in het paviljoen wordt vooralsnog 

rekening gehouden met beperkingen in de eerste helft van 2021.  

 

De provinciale cofinanciering aan de Floriade is door PS gesteld op maximaal € 10 mln. en binnen dat 

kader wordt gewerkt. 

45 FvD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

PB21 PDF 22 Welke partijen (co)financieren de Floriade? Wat is het 

risico per partij dat deze financieel afhaakt? Wat 

gebeurt er indien een partij financieel afhaakt? 

Appelman Vooralsnog is het beeld dat de afgelopen maanden alleen maar partijen zijn toegetreden en niemand is 

afgehaakt. Wij horen van de BV Floriade dat inmiddels 38 landen hun deelname bevestigen en dat 

vrijwel alle 200 kavels van de expo in optie zijn. Ook voor de bouw van en de programmering in ons 

eigen paviljoen merken we dat niemand is afgehaakt en dat de belangstelling juist concreter wordt nu 

de expo naderbij komt. 

46 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

PB21 PDF 28 Wat wordt verstaan onder het herijken van 

provinciaal beleid? 

Hofstra De provincie kan op basis van de omgevingsvisie, het geconsolideerde omgevingsprogramma en de eerste 

ervaringen met Landbouw: Meerdere Smaken een voorstel doen voor uitgangspunten en instrumentarium 

voor Landbouw: Meerdere Smaken. Zo nodig kan landbouwgerelateerd bestaand beleid worden herzien. 

47 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

PB21 PDF 28 Waaruit bestaat de toets in Brussel van het 

herstructureringsplan visserij? 

Appelman Het herstructureringsplan wordt getoetst om vast te stellen dat het past binnen de staatssteunkaders. 

48 FvD Natuur & landelijk 

gebied 

PB21 PDF 30 In welke sectoren verwacht de provincie 

stikstofruimte te vinden voor de projecten van 

provinciaal belang? 

Hofstra Onze insteek is dat alle sectoren een bijdrage leveren aan het oplossen van de stikstofproblematiek. 

Stikstofemissie in Flevoland komt uit verschillende sectoren. Voor NOx komt de grootste uitstoot uit het 

verkeer (67%) en daarna de landbouw (22%). Voor ammoniak geldt dat 89% van de emissie uit de 

landbouw komt en 3% uit het verkeer. 

49 FvD Natuur & landelijk 

gebied 

PB21 PDF 30 Moet er ook nog stikstofruimte worden gevonden voor 

Lelystad Airport? 

Hofstra Voor Lelystad Airport is een Natuurbeschermingswet-vergunning (NB-vergunning) benodigd. Het bevoegd 

gezag hiervoor is het ministerie van LNV. Het ministerie van I&W en de Schiphol Group zijn de 

aanvragende partij en zijn verantwoordelijk voor het realiseren van stikstofruimte voor Lelystad Airport. 

Er is destijds een PAS-melding gedaan voor de ontwikkeling van Lelystad Airport. Na het vervallen van de 

PAS heeft het ministerie van LNV aangegeven dat alle meldingen die 'te goeder trouw' zijn gedaan, 

gelegaliseerd zullen worden. Het traject van legalisatie van alle PAS-meldingen is juridisch echter 

complex en kent daarmee een langere doorlooptijd. Daarom heeft het ministerie van I&W begin oktober 

een NB-vergunning aangevraagd voor de ontwikkeling van Lelystad Airport. 
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50 FvD Gebiedsopgaven PB21 PDF 41 Welke factoren zorgen ervoor dat er een risico 

bestaat dat de marktvraag naar Flevokust Haven 

tegen gaat vallen? 

Appelman Met de realisatie van Flevokust Haven zijn de fysieke voorwaarden aanwezig om plaats te bieden aan 

krachtige clusters op het gebied van agro-food, logistiek, maakindustrie en circulaire economie voor de 

brede welvaart in de provincie Flevoland. 

Logistieke stromen zijn hierbij essentieel. Deze logistieke stromen worden grotendeels beïnvloed door 

productie en handel. Ondanks dat de provincie (samen met regionale partners) zich volledig inzet op het 

gebied van acquisitie en marketing zijn er factoren waardoor de vraag uitblijft, zoals voor de hand 

liggend de coronacrisis, maar ook dat wegvervoer vaak nog voordeliger is dan watertransport, onderlinge 

concurrentie tussen nabijgelegen binnenhavens, specifiek doel van Flevokust Haven (hoogwaardige 

handel in plaats van zand en bulk), onvoldoende courantheid van de binnendijkse ontwikkeling van 

Flevokust, etc. Overigens is een eventuele tegenvallende marktvraag voor de container verlader 

gesitueerd op Flevokust Haven voor risico van de betreffende exploitant zelf. 

51 FvD Gebiedsopgaven PB21 PDF 42 Hoe kan de provincie eraan bijdragen dat de 

verbreding van de sluizen en vaargeul bij 

Kornwerderzand daadwerkelijk worden gerealiseerd? 

Appelman Provincie Flevoland heeft aan provincie Fryslân een bijdrage van € 2,5 miljoen euro aan het project 

toegezegd en voorziet daarmee in een deel van de financiële middelen voor de sluisverbreding. Verder 

verleent provincie Flevoland medewerking aan provincie Fryslân bij de verkenning van mogelijkheden 

om de marktbijdrage te kunnen innen. 

52 FvD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

PB21 PDF 47 Waarom zijn de streefcijfers voor 2020 aangaande 

recreatie, toerisme, culturele kracht en identiteit in 

de begroting 2020 vervangen door ‘n.b.’ in de 

begroting 2021? 

Rijsberman De Coronacrisis heeft een bovengemiddelde grote impact op deze sectoren, waardoor de waarde van de 

eerder geformuleerde streefcijfers beperkt is. Veel cijfers zijn op dit moment nog niet voorhanden, 

waardoor de volle omvang van de impact in deze sectoren zich nog moet uitwijzen. Daarom is het op dit 

moment niet mogelijk om realistische en onderbouwde (nieuwe) streefcijfers op te stellen. De komende 

periode wordt gebruikt om de ontwikkelingen te monitoren en zodoende hernieuwde realistische 

streefcijfers op te kunnen stellen. 

53 FvD Cultuur & erfgoed PB21 PDF 51 Is de business case voor het nieuwe museum klaar? Rijsberman Nee, de business case zal gereed zijn voor de investeringsbeslissing in het museum wordt genomen. De 

kwartiermaker werkt momenteel de plannen voor het museum uit op inhoudelijk, organisatorisch en 

financieel niveau. 

54 FvD Energie, 

duurzaamheid en 

milieu 

PB21 PDF 56 Is kernenergie onderzocht als duurzame oplossing? Fackeldey Er is door de provincie naar kernenergie gekeken n.a.v. de motie Kernenergie/Thorium. 

Door de regio is voor de concept-RES niet gekeken naar kernenergie; kernenergie speelt geen rol in de 

periode tot 2030. Kernenergie is een bron waarover zowel voor wat betreft eventueel inzetten hiervan 

en de locatie besluitvorming op landelijk niveau plaatsvindt. Het college volgt dit actief. Zo zijn 

statenleden op ons initiatief ook uitgenodigd voor een kennisconferentie over dit onderwerp die op 21 

oktober plaatsvond. 

55 FvD Openbaar vervoer PB21 PDF 68 Hoe hangt de bekostiging van de aan de gemeente 

Almere gedelegeerde concessie samen met de groei 

van het aantal inwoners? 

de Reus De provincie stelt jaarlijks aan de gemeente Almere voor uitvoering van het openbaar vervoer een 

vergoeding beschikbaar. Deze vergoeding bestaat uit een basisvergoeding (die jaarlijks wordt 

geïndexeerd) een uitbreidingsvergoeding (momenteel circa 5% van de totale jaarlijkse vergoeding). De 

hoogte van de uitbreidingsvergoeding wordt berekend op basis van een te indexeren bedrag per extra 

inwoner (in de uitleggebieden) en de groei van het aantal inwoners in deze uitleggebieden (op basis van 

de stand per 1 januari van jaar t-1). 

56 FvD Ontwikkeling en 

innovatie mobiliteit 

PB21 PDF 70 Hoeveel zelfrijdende voertuigen worden er in 

Flevoland in 2021 verwacht? 

de Reus De ontwikkeling van het zelfrijdende voertuig heeft meer voeten in de aarde dan wereldwijd gedacht. 

Derhalve voorzien wij geen zelfrijdende voertuigen in Flevoland in 2021. 

57 FvD Ontwikkeling en 

innovatie mobiliteit 

PB21 PDF 71 Wat betekent het om de beheerstroken langs wegen 

te legaliseren? Wat is hierbij de provinciale inzet? 

de Reus Wat betekent het om de beheerstroken langs wegen te legaliseren?  

De Provincie wil geen oneigenlijk gebruik van beheerstroken door derden. 

Het gaat hier om  huiseigenaren en ondernemers die geen overeenkomst met de provincie hebben 

afgesloten maar wel de provinciale beheerstroken gebruiken. Hierbij kunt u denken aan eigen gebruik 

zoals een tuin, showroom, parkeerplek, extra inrit. 

 

Om oneigenlijk gebruik tegen te gaan sluit de Provincie huurovereenkomsten af met de gebruikers of 

neemt de grond terug.  

 

Wat is hierbij de provinciale inzet? 

Provincie zet in op legalisering binnen de wet- en regelgeving en met beantwoording van de vraag over 

de vorm(en) van legalisering zoals verkoop/verhuur van gronden, toestaan van extra inritten, opnemen 

regelgeving voor handhaving, het terugnemen van gronden, enzovoort. Het in gesprek blijven met elkaar 

(provincie en grondeigenaar) vooraf, tijdens en na legalisering staat hierbij voorop. 

58 FvD Infrastructuur PB21 PDF 72 Wat zijn de relevante kosten die horen bij de brug- en 

sluisbediening op de eerste verdieping van het 

Provinciehuis? 

de Reus Provincie Flevoland bedient in totaal 15 (beweegbare) brug- en sluis (complexen). 

 

De relevante kosten bedragen in totaal ca € 950.000 per jaar. 

Dit bedrag is als volgt opgebouwd: 

- Bedieningspersoneel (inhuur en medewerkers provincie)  

€ 500.000. 

- Jaarlijkse kosten glasvezelverbinding voor de verbinding met bruggen en sluizen € 450.000. 
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59 FvD Bestuur PB21 PDF 77 Hoe wil de provincie participeren bij de 

samenwerking Ermelo-Harderwijk-Zeewolde? 

Fackeldey Op dit moment is deze samenwerking in de verkenningsfase. De beide betrokken provincies faciliteren 

het proces om te komen tot  een gezamenlijke gebiedsagenda. 

60 FvD Bestuur PB21 PDF 78 Welke crisisscenario’s worden uitgewerkt? Verbeek In het Rampen- en crisisplan provincie Flevoland vastgesteld door GS op 28 januari 2020 wordt een 

aantal scenario’s benoemd die een relatie hebben met provinciaal beleid. Besloten is het plan aan te 

vullen met een aantal uitgewerkte scenario’s. Het gaat bijv. om het uitwerken van de scenario’s 

overstroming, zwemwater (vervuiling), waterkwaliteit (waterverontreiniging/drinkwater) en 

maatschappelijke onrust. 

61 FvD Bestuur PB21 PDF 79 Wordt de behandeling van een motie vreemd 

meegenomen in het voorbereiden van de 

besluitvorming Reglement van Orde PS? 

N.v.t. Voordat het RvO wordt aangepast worden wensen van de fracties geïnventariseerd. Dit kunnen ook 

wensen zijn ten aanzien van een motie vreemd.  Het proces mondt uit in een Statenvoorstel waarbij het 

RvO in Provinciale Staten wordt vastgesteld. 

62 FvD Bestuur PB21 PDF 79 Komt er een testronde bij (een gedeelte van) de 

gebruikers om de module digitale moties en 

amendementen van feedback te voorzien alvorens de 

oplevering? 

N.v.t. Ja. Een testronde met statenleden is onderdeel van de ontwikkeling van de module, voordat tot 

oplevering wordt over gegaan. 

63 FvD Bestuur PB21 PDF 79 Wanneer wordt de module digitale moties en 

amendementen opgeleverd? 

N.v.t. Naar aanleiding van de recente test door de griffie, is de griffie in overleg met de leverancier. Er zal nog 

dit jaar over de stand van zaken van het bredere project ‘Digitale Ondersteuning Staten’ bij Mededeling 

aan de Staten worden gerapporteerd. 

64 FvD Weerstandsvermogen 

en risicobeheersing 

PB21 PDF 98 Is het al duidelijk welke cloudoplossing KPN gaat 

kiezen (nl. Amazon AWS of Microsoft Azure)? Aan 

welke criteria moet deze keuze voldoen? 

Fackeldey De provincie Flevoland heeft gekozen voor een ‘hybride’ Cloud Datacenter (als dienst bij KPN), waarbij 

gebruikt wordt gemaakt zowel private cloud als -waar mogelijk en verantwoord- ook public cloud 

(Microsoft Azure). 

65 FvD Weerstandsvermogen 

en risicobeheersing 

PB21 PDF 98 Wordt er actie ondernomen om de snelheid en met 

name de stabiliteit van de WiFi-verbinding in het 

Provinciehuis te verbeteren? Zo ja, welke? 

Fackeldey Deze actie is de afgelopen maanden uitgevoerd; volgens de testen is de capaciteit op niveau; helaas is 

een echte test (met een volbezet kantoor) op dit moment niet mogelijk. 

66 FvD Verbonden partijen PB21 PDF 121 Wat veroorzaakt de afname van het vreemd vermogen 

bij verbonden partij Airport Garden City C.V.? 

de Reus De afname van het vreemd vermogen van Airport Garden City C.V is voornamelijk het gevolg van de 

aflossing van vreemd vermogen (leningen) die door de aandeelhouders zijn verstrekt. Gevolg is dat het 

financiële risico op revolverende middelen, verstrekt aan AGC / LAB, voor de provincie lager is 

geworden. 

67 FvD EMU saldo PB21 PDF 146 Waarom ligt het EMU-saldo van Flevoland gemiddeld 

lager dan dat van andere provincies? 

Hofstra Zoals blijkt uit tabel 1.15 EMU saldo (blz. 143 PDF) wordt er in 2020/2021 een incidentele piek in de 

investeringen (m.n. infrastructuur) voorzien. Daardoor is er in beide jaren sprake van een 

bovengemiddeld nadelig EMU saldo, ook ten opzichte van andere provincies. Vanaf 2022 is er sprake van 

een aanmerkelijk lager investeringsniveau wat dan ook naar verwachting tot uitdrukking zal komen in de 

‘financiële diagnose’. 

68 FvD Inleiding en 

samenvatting 

financieel 

meerjarenperspectief 

NJN20 PDF 4 Welke onderdelen besluitvorming zijn doorgeschoven 

van de Najaarsnota 2020 naar de Perspectiefnota 

2022-2025? 

Hofstra Voor een aantal onderdelen zal de afweging worden gemaakt bij de volgende Perspectiefnota. Dit heeft 

enerzijds te maken met de thans beschikbare financiële ruimte en anderzijds met de noodzaak of 

mogelijkheid hiervoor nu reeds concrete bedragen te bepalen. Voorbeelden hiervan zijn de in het 

Coalitieakkoord als p.m. opgenomen Cofinanciering verbreding A27, de verdere uitwerking/uitvoering 

van de Landschapsvisie, de continuering van het Energie Expertisecentrum Flevoland na 2021 en 

eventuele aanvullende Corona maatregelen. 

69 FvD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

NJN20 PDF 13 In hoeverre is het Rijk bereid om mee te betalen aan 

de provinciale, benodigde, extra middelen voor de 

Omgevingswet? 

Smelik Voor de invoering van de Omgevingswet hebben het Rijk, IPO, VNG en UvW verschillende 

bestuursakkoorden gesloten. Over de kosten is in 2016 een financieel akkoord gesloten. Hierin is 

neergelegd hoeveel iedere partij, waaronder ook het Rijk bijdraagt. Daarbij is onderscheid gemaakt in 

investeringskosten, transitiekosten en uitvoeringskosten/beheerkosten. Het Rijk draagt de 

investeringskosten. Elke organisatie draagt de transitiekosten voor de eigen organisatie. De 

uitvoeringskosten worden verdeeld over de partijen. De uitvoeringskosten bestaan grofweg uit 

beheerkosten voor het digitaal stelstel en bespaarde kosten. Iedere organisatie kan de bespaarde kosten 

behouden (deze worden niet 'verrekend'). Voor de kosten van het beheer van het digitaal stelsel 

Omgevingswet (DSO) geldt een verdeelsleutel en is de bijdrage gemaximaliseerd. De verdeelsleutel is: 

Rijk 19%, provincies 6%, gemeenten 70%, waterschappen 5%. De kosten voor het beheer van het digitale 

stelsel is mede afhankelijk van het scenario dat wordt gerealiseerd: scenario 1 wettelijk minimum, 2 

gelijk dienstverleningsniveau en 3 toewerken naar baten en ontzorging. Doel is dat bij inwerkingtreding 

van de  scenario 2 is gerealiseerd en dat doorontwikkeld wordt naar scenario 3. Voor scenario 2 gaat het 

om een bedrag van € 25,9 mln., voor scenario 3 om een bedrag van € 57 mln. De Rijksbijdrage bedraagt 

bij realisatie van scenario 2 € 5 mln./jaar en na doorontwikkeling van het DSO naar scenario 3 € 11 

mln./jaar. Deze afspraken zijn gemaakt op basis van financieel onderzoek dat destijds is uitgevoerd. 

Inmiddels wordt gewerkt aan een actualisatie van dat onderzoek. De uitkomsten daarvan zijn nog niet 

bekend. Financieel akkoord uit 2016 (#1975772). 

70 FvD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

NJN20 PDF 14 Welke concrete eindproducten worden in 2020 

opgeleverd voor de Landschapsvisie (behalve een 

PowerPoint presentatie)? 

de Reus De concept rapportages van de landschapsvisie bestaande uit een zeer beeldende rapportage visie en 

ambitie en een rapportage kernkwaliteiten worden in november voor (2e) beeldvorming in de commissie 

gebracht. De memo met het uitvoeringshoofdstuk komt dan voor de eerste keer in concept aan de orde. 
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71 FvD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

NJN20 PDF 15 Hoe wordt het procesgeld voor het versterken van de 

samenwerking met de Regio Zwolle besteed? 

Fackeldey De basisbijdrage van gemeenten en provincies binnen de Regio Zwolle wordt gebruikt voor het in 

standhouden van de basisinfrastructuur van het samenwerkingsverband/netwerk en de coördinatie van 

kennis en verkenningen. Bij dat laatste gaat het om zaken als de verstedelijkingsstrategie regio Zwolle, 

klimaatadaptie, NOVI-gebied Regio Zwolle, Public Affairs, bereikbaarheid en verkenningen van de 

Economic Board op het gebied van bijv. digitale transitie. Zie hiervoor ook het antwoord op vraag 28. 

72 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 19 Wat is het benodigde budget voor een nieuw 

programma Natuurinclusieve Samenleving? 

Hofstra Dit is afhankelijk van de verdere uitwerking van de verschillende onderdelen (biodiversiteit, stikstof en 

de bossenstrategie) van het programma ‘Natuurinclusieve samenleving’ en de afronding/ afwikkeling van 

het bestaande programma ‘Nieuwe natuur’. En is op dit moment nog niet concreet bekend. 

73 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 19 Waarom was het advies van de bestuurlijk verkenner 

om te komen tot een breder verder bestuur en vaker 

overleg? 

Hofstra Het breder maken van het bestuur volgde uit de wijziging van de Wet natuurbescherming op 1 januari 

2017. Die maakte het noodzakelijk dat er ook een Maatschappelijke partij (in dit geval de 

Dierenbescherming)  in het bestuur van de FBE moest. Hierdoor werd het bestuur groter en de kosten 

hoger. De bestuurlijk verkenner geeft aan dat het dan ook logisch is dat de vergoeding hierop moet 

worden aangepast.  

Het vaker overleggen heeft verschillende redenen: 

* Van belang voor een goede transitie van het faunabeheer; 

* Noodzakelijk i.v.m. de ruimere adviesrol die de FBE heeft gekregen. 

74 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 19 Sluit het nieuwe Faunaregistratiesysteem (FRS) voor 

Flevoland aan op het landelijke FRS? 

Hofstra Het FRS is een landelijk systeem, waar wij nu op zijn aangesloten 

75 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 20 Hoeveel stikstofreductie is beoogd voor dit budget? Hofstra Dat kunnen we nog niet met zekerheid zeggen. We zetten vooral in op innovatie en verduurzaming en 

bieden daarmee ook ruimte aan initiatieven vanuit de sectoren. 

76 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 21 Wat is het beoogde resultaat van de nationale en 

internationale branding van Nationaal Park Nieuw 

Land? 

Rijsberman Met de nationale en internationale branding rond NPNL wordt beoogd om meer bekendheid in binnen- en 

buitenland te genereren teneinde meer recreatief en toeristisch bezoek naar het park en de regio te 

kunnen trekken. NPNL draagt bij aan de kwaliteit van leven van inwoners in de omgeving. In de door PS 

vastgestelde Ontwikkelingsvisie wordt op termijn uitgegaan van 2 miljoen bezoekers per jaar. Samen 

met ondernemers, organisaties als Visit-Flevoland en het Nationaal Bureau voor Toerisme en Congressen 

(NBTC), de partners in NPNL (waaronder Citymarketing Almere en Citymarketing Lelystad) wordt 

gewerkt aan de ontwikkeling van toeristisch-recreatieve producten met als resultaat meer banen en 

meer bestedingen in het park en in de regio. Zo’n toeristisch-recreatief product beperkt zich overigens 

niet alleen tot het park. Verbindingen worden gemaakt met andere grote trekkers in de omgeving als het 

Bataviakwartier en centra van Almere en Lelystad. 

77 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 22 Wat is de doelstelling van het creëren van een grotere 

schaal middels de E-Eilanden?  

Rijsberman De aanleg van de E-eilanden levert 250- 300 hectare extra oeverhabitat, moeras, ondieptes en beschut 

water op, een toename van ongeveer 30 % ten opzichte van de al gerealiseerde eilanden en daarmee een 

robuuster geheel. Juist deze habitats zijn schaars in het Markermeer. Zij vervullen – zo laat de evaluatie 

van de ecologische effecten op en rond Marker Wadden in de periode 2016-2019 van eerder dit jaar zien- 

een belangrijk leefgebied voor kenmerkende water- en moerasvogels (inclusief N2000-soorten). Ook de 

functie van Marker Wadden als paai- en opgroeigebied voor vis wordt met de E-eilanden verder 

versterkt. Voorgaande draagt door zijn robuustheid bij aan het Toekomstbestendig Ecologisch Systeem 

waarmee ruimte wordt gecreëerd voor ruimtelijke en economische ontwikkelingen.  

Verder ontstaat er een bevaarbare ‘geul’ van ca. 3,5 km waar waterrecreanten ‘door’ de Marker Wadden 

kunnen varen met lokaal mogelijkheden tot ankeren. Daarmee vormen de E-eilanden een grotere 

recreatieve betekenis van dit deel van het Nationaal Park. 

78 FvD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 PDF 22 Op welke manier zal de landaanwinning van de E-

eilanden plaatsvinden? Waar komt het daarvoor 

benodigde zand vandaan? 

Rijsberman Het zand voor de E-eilanden komt voor een groot deel uit de aangrenzende zandwinput. Het resterend 

deel betreft grondstromen van elders uit het Markermeergebied om in het Marker Wadden project nuttig 

toe te passen. Dit is van meet af aan onderdeel van de aanleg van de eerste fase van de Marker Wadden 

zodat minder primaire grondstoffen gebruikt hoeven te worden. 

79 FvD Economie NJN20 PDF 24 Is er vraag naar het instrumentarium van House of 

Skills bij de vier Flevolandse gemeenten die geen 

onderdeel uitmaken van de MRA? 

Appelman Het instrumentarium van House of Skills is sinds 1 september 2020 volledig beschikbaar. Er is 

belangstelling vanuit de vier gemeenten en vanuit het RWF-verband (waar alle gemeenten in 

samenwerken) om het gesprek met House of Skills te gaan voeren over de inzet en uitrol van het 

instrumentarium. CMO/Zowelwerk en het UWV Flevoland waren/zijn al in gesprek met House of Skills 

over de inzet van het instrumentarium. 

80 FvD Economie NJN20 PDF 25 Welke succesverhalen zijn er van Flevolandse scale-

ups in 2020 (tot dusver)? 

Appelman Een aantal succesvolle voorbeelden van scale-ups in 2020 zijn: 

- Verbruggen Palletizing Solutions uit Emmeloord. 

- Odd.Bot uit Lelystad. 

- Van Boven uit Ens. 

We verwijzen graag naar de website van onze regionale ontwikkelingsmaatschappij Horizon 

(www.horizonflevoland.nl) voor meer informatie. 
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81 FvD Economie NJN20 PDF 27 Welke nieuwe Europese subsidies komen beschikbaar 

voor Lelystad Airport en de gebiedsontwikkeling? 

Wanneer openen de inschrijvingen? Wanneer zijn de 

uitbetalingen? 

de Reus Naar verwachting worden in de loop van 2021 meerdere nieuwe Europese subsidieprogramma's 

opengesteld (waaronder REACT EU, Kansen voor West III, Interreg, Horizon 2020). De exacte data hiervan 

zijn nog niet bekend. De programma's zijn niet specifiek gericht op ondersteuning van de luchthaven, 

maar kunnen op projectbasis een rol hebben in de duurzame en innovatieve gebiedsontwikkeling. 

Hiervoor moeten er met de omgevingspartners aanvragen worden ontwikkeld en ingediend. Deze moeten 

worden goedgekeurd en uitgevoerd, voordat er sprake is van Europese middelen die worden uitbetaald. 

82 FvD Economie NJN20 PDF 27 Hoeveel moet in de toekomst worden betaald voor de 

landzijdige ontsluiting van Flevokust Haven?  

Appelman In de afgelopen jaren is onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van een spooraansluiting (landzijdige 

ontsluiting Flevokust Haven). Bij deze onderzoeken zijn elementen geanalyseerd zoals ladingstromen (is 

er voldoende markt), inpasbaarheid in de dienstregeling/spoorcapaciteit, fysieke realisatiemogelijkheid 

(wat is een goede locatie/oplossing), financiële aspecten, etc. Uitkomst is dat de verwachte totale 

investering voor een spooraansluiting circa € 150 miljoen bedraagt. Wat de kosten zijn voor het 

realiseren van een overslagperron (rail terminal) bij het service-/opstelterrein bij de Houtribweg is niet 

bekend. Overigens is deze ontwikkeling afhankelijk van de vraag uit de markt. 

83 FvD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 PDF 30 Wat kost het verwijderen van de bestaande 

scheepswrakmarkeringen? 

Rijsberman Zie hiervoor het antwoord op vraag 84. 

84 FvD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 PDF 30 Wat kost de aanschaf en het plaatsen van nieuwe 

palen voor het markeren van de scheepswrakken? 

Rijsberman In het Erfgoedprogramma dat begin dit jaar door PS is vastgesteld staat hierover het volgende: 

Vanuit het Erfgoedprogramma is de ambitie geformuleerd dat Flevoland landelijk bekendstaat als dé 

provincie van de scheepswrakken. Dit verhaal sluit naadloos aan bij het ontstaan van Flevoland vanuit de 

voormalige Zuiderzee. De scheepswrakken vormen een belangrijk onderdeel van ons provinciaal erfgoed 

en de gekozen positionering die we vanuit Recreatie en Toerisme uitdragen. Er wordt een project 

opgezet om de scheepswrakken in Erfgoedpark Batavialand in samenhang te presenteren met de 

scheepswrakken die nog in de grond zitten. Belangrijk onderdeel daarvan is vernieuwing van de 

scheepswrakmarkeringen in het Flevolandse landschap wat in 2005 door Landschapsbeheer is uitgevoerd. 

Ook willen we het verhaal van de scheepswrakken samen met Visit Flevoland op innovatieve wijze 

overbrengen aan bezoekers van het gebied. Dit gebeurt in samenhang met de vastgestelde kaders vanuit 

het Beleidsplan Toerisme en Recreatie Flevoland. De bijdrage die provincie Flevoland beschikbaar wil 

stellen voor het renoveren, vernieuwen en onderhouden van ongeveer 200 scheepswrakmarkeringen, wat 

grotendeels door vrijwilligers wordt uitgevoerd, is € 80.000. Kosten voor communicatie, publieksbereik 

en digitale ontsluiting van de scheepswrakverhalen zijn geraamd op € 20.000. In het project is het 

verwijderen van de oude palen meegenomen en worden deze kosten geschat op € 15.000. 

85 FvD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 PDF 34 Welke zwakke plekken heeft de coronacrisis in de 

Flevolandse gezondheidszorg laten zien? 

Fackeldey De coronacrisis heeft een grote impact op de zorgsector en maakt het vitale belang van de sector 

evidenter dan ooit. Het virus heeft er vooral voor gezorgd dat er op korte termijn flink bijgeschakeld 

moest worden vanwege een tekort aan zorgpersoneel waar deels al sprake van was. Iedereen die bij kon 

dragen werd opgeroepen zijn/haar kennis in te zetten via 'Extra Handen voor de Zorg' van Zowelwerk-

CMO Flevoland. Provinciale Staten heeft ingestemd met het opzetten van een Scholingsfonds vanuit het 

programma ‘Economie’, waar werkzoekenden in Flevoland weerbaarder, breder inzetbaar en kansrijker 

gemaakt worden voor de arbeidsmarkt. De provincie laat een onderzoek uitvoeren naar de invloed en 

gevolgen van coronamaatregelen op haar inwoners. Centraal staat daarbij de beleving van de inwoners. 

Het onderzoek is een aanvulling op de onderzoeken die door de GGD worden uitgevoerd en richt zich 

specifiek op de beleving van Flevolanders. 

86 FvD Vernieuwend bestuur NJN20 PDF 44 Wat is het prijzengeld van de vernieuwend initiatief 

prijs? 

de Reus Het prijzengeld voor de VIP is € 15.000. Dit is gelijk aan het oorspronkelijke voorstel in het 

initiatiefvoorstel van PS (zie eDocs #2330575). 

87 FvD Vernieuwend bestuur NJN20 PDF 48 Wat is de achtergrondinformatie of toelichting bij 

Informatiestrategie excl. DSO? 

Fackeldey Verwezen wordt naar de Informatiestrategie 2021-2024, die dit voorjaar door GS is vastgesteld en recent 

(ter informatie) aan PS is verstuurd. 

88 FvD Toelichting 

gecreëerde financiële 

ruimte 2020-2024 

NJN20 PDF 53 Waarom is de ruimte nieuw beleid, die beschikbaar is 

voor het nieuwe college, niet geïndexeerd? 

Hofstra Het kenmerk van sommige stelposten (zoals ook de post onvoorzien) is dat deze geen concrete 

onderbouwing kennen en nog een nadere uitwerking behoeven. Om die reden worden ze niet 

geïndexeerd.    

89 FvD Toelichting 

gecreëerde financiële 

ruimte 2020-2024 

NJN20 PDF 53 Welke behoedzaamheidsreservering is nodig om te 

beschermen tegen het risico van een lagere uitkering 

van het Provinciefonds in 2022? 

Hofstra Zoals onder andere is aangegeven in bijlage 1 bij de Najaarsnota is de hoogte van het accres in 2022 erg 

onzeker. De provincie hanteert als beleid dat jaarlijks een bedrag van € 1 mln. (circa 1%) van het accres 

veiligheidshalve nog niet wordt geraamd. De onzekerheden voor 2022 zijn groot, maar niet aan te geven 

is welk bedrag nodig is om dit volledig af te dekken. Naar verwachting zal niet eerder dan volgend 

voorjaar (bij het aantreden van een nieuw kabinet) nadere duidelijkheid ontstaan over de accressen voor 

2022 en volgende jaren.  
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90 50PLUS Vrij gemaakte ruimte  

 

NJN20 Boek 11 Kan het college aangeven hoe het mogelijk is dat 

vorig jaar er 5,4 miljoen vrijgemaakt moest worden 

i.v.m. een begrotingstekort terwijl er nu een 

opheffing wordt voorgesteld van dekkingsreserve 

afschrijvingslasten infrastructuur van 14 miljoen?  

Hofstra Het gaat hier om twee verschillende zaken.  

Vorig jaar werd geconstateerd dat er op begrotingsbasis sprake was van een tekort in de voorziening 

voor niet jaarlijks onderhoud van bestaande infrastructuur in 2021/2022 waarvoor ruimte moest worden 

gereserveerd.  

De dekkingsreserve afschrijvingslasten heeft betrekking op de wijze waarop afschrijvingslasten van 

nieuwe ontwikkelinvesteringen meerjarig worden gedekt.  

Beide zaken hebben dus geen relatie met elkaar. 

91 50PLUS Ontwikkeling vrije 

ruimte  

 

NJN20 Boek 11 Bij de behandeling reserves en voorzieningen is er een 

toezegging gedaan dat alle reserves en voorzieningen 

tegen het licht gehouden zouden worden met 

betrekking noodzaak van deze reserves en 

voorzieningen en tevens om deze niet te zwaar 

gebudgetteerd zouden zijn. Kan de Gedeputeerde 

aangeven, op line item specifiek welke van de 

reserves en voorzieningen tegen het licht gehouden 

zijn en wat de specifieke uitkomst is met betrekking 

op over financiering van deze reserves en 

voorzieningen?  

Hofstra In deze Najaarsnota is reeds een begin gemaakt met het doorlichten van de bestemmingsreserves. Dit 

heeft geleid tot het voorstel enkele bestaande oormerken te verlagen of te laten vervallen en de 

dekkingsreserve afschrijvingslasten op te heffen. Nog dit najaar wordt hieraan een vervolg gegeven met 

een doorlichting van de totale begroting en de reserves. De uitkomsten hiervan zullen kunnen worden 

betrokken bij de volgende Perspectiefnota. 

92 50PLUS Transitieperiode POP3  

 

NJN20 Boek 17 Klopt het dat vorig jaar twee derde van het totale 

budget van pop3 niet gebruikt is? Kunt u aangeven op 

deze niet-gebruikte gelden aan de stemmersreserve 

waren toegevoegd of dat deze terug zijn gestort 

richting Europa? Kunt u aangeven hoeveel 

programma’s welke eventueel recht hebben op POP3 

subsidie dit jaar zijn afgesloten?  

Hofstra Het klopt dat de aan het boekjaar 2019 toe te rekenen lasten lager waren dan begroot. De 

uitvoeringskosten waren € 0,82 mln. lager dan begroot, wat voornamelijk wordt veroorzaakt door een 

lagere definitieve afrekening van de uitvoeringskosten over 2018 en 2019 (RVO). In 2019 was de 

gedeclareerde subsidie € 0,55 mln. lager dan begroot. Dit heeft vooralsnog geen effect op de financiële 

omvang van het programma (POP3). De uitvoeringskosten en de lasten van cofinanciering moeten 

namelijk over de gehele periode (2015 t/m 2023) bekeken worden en zijn niet binnen een boekjaar te 

vergelijken. Vanwege de P&C systematiek van de provincie moet het programma worden toegerekend 

aan boekjaren, maar de sturing vindt plaats op het programma wat nog loopt tot en met 2023.  

 

De uitvoeringslasten betreffen vooral de kosten voor RVO.nl (openstellingen, behandeling aanvragen en 

declaraties, enz.), de NVWA, de Auditdienst Rijk en het regiebureau Plattelandsontwikkeling. Onze 

prognose is dat de uitvoeringskosten tussen de 10% en de 15% van de te verlenen subsidie zijn.  

 

Het volledige uitvoeringsproces van het programma ligt bij RVO.nl. Er is geen sprake van vooruit 

ontvangen EU middelen, de systematiek is dat alle kosten door de aanvragers worden voorgeschoten en 

vervolgens door RVO.nl gedeclareerd bij de EU en de eventuele cofinanciers zoals de provincie. Wanneer 

RVO.nl besluit tot vaststelling en betaling van subsidie, worden de lasten van cofinanciering door de 

provincie verantwoord conform de verslaggevingsvereisten. Vanwege die afhankelijkheid van aanvragers, 

projectvoortgang en de uitvoeringsorganisatie is het nagenoeg onmogelijk om te voorspellen welke 

lasten in een begrotingsjaar zullen vallen. Inmiddels is de beschikbare subsidie van het POP3- 

programma volledig betaald of vastgelegd in beschikkingen. 

93 50PLUS Vrije ruimte  

 

NJN20 Boek  Kan het college aangeven waarom er vorig jaar is 

aangegeven aan de provinciale Staten dat er geen 

enkele ruimte was in enkele manier in de begroting 

en het dit jaar nu er ruimte is van € 1,3 miljoen ?  

Hofstra In bijlage 1 van de Najaarsnota is aangegeven welke (financiële) ontwikkelingen zich hebben voorgedaan 

sinds de vaststelling van de Programmabegroting 2020 in november 2019 en welke invloed die hebben op 

de vrije begrotingsruimte. Voor een deel zijn dit externe factoren, zoals de ontwikkeling van de 

Provinciefondsuitkering en de opcenten MRB. Daarnaast heeft het college zelf actief naar mogelijkheden 

gezocht om extra vrije ruimte beschikbaar te krijgen in deze Najaarsnota,  door nadere keuzes aan 

Provinciale Staten voor te leggen. 
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94 50PLUS MRB  

 

NJN20 Boek 45 Vorig jaar is een hele discussie geweest met 

betrekking tot de motorrijtuigenbelasting, klopt het 

dat de verhoging van de MRB is vanwege ontwikkeling 

en onzekerheden of het verdere tempo van deze 

elektrificering en de eventuele reiscompensatie voor? 

Ik de verantwoordelijkheid met betrekking tot het 

beleid van het stimuleren van verdere elektrificering 

van de auto Park en de gevolgen hieruit voortvloeiend 

niet aantoonbaar bij het rijk waardoor een 

compensatie gerechtvaardigd is? Klopt het dat de 

verhoging van de MRB burgers en ondernemers 

meebetalen aan de gesubsidieerde elektrificering van 

het wagenpark en dat doordat er een groot aantal 

leasemaatschappijen en auto’s hebben geregistreerd 

in Flevoland waarvan percentage elektrische auto’s in 

verhouding tot het aantal elektrische auto’s van 

individuele burgers de burgers in Flevoland 

aanzienlijk grotere toename kent. Kunt u aangeven 

hoeveel elektrische auto’s geregistreerd staan bij de 

leasemaatschappijen ten opzichten van het aantal 

elektrische auto’s van de burgers in Flevoland?  

Klopt het dat het merendeel van elektrische auto’s, 

van leasemaatschappijen, in Flevoland gereden 

worden door bedrijven en/of mensen niet woonachtig 

in Flevoland? En klopt het dat door het wegvallen van 

de MRB door een toename van het gebruik van 

elektrische auto’s, Flevolanders meebetalen aan het 

wegvallen van de MRB van deze elektrische auto’s van 

burgers en bedrijven niet woonachtig of werkzaam in 

Flevoland?  

Hofstra In bijlage 1 van de Najaarsnota is aangegeven welke (financiële) aspecten er spelen ten aanzien van de 

opcenten op de motorrijtuigenbelasting, zoals de effecten van de elektrificering en het verzoek aan het 

Rijk om compensatie.  

De door het Rijk verstrekte aankoopsubsidies hebben geen relatie met de provinciale opcenten, maar 

hebben daar wel invloed op. Het aantal in Flevoland geregistreerde elektrische auto’s bedroeg op 1 juli 

jl. circa 13.600; onbekend is wel deel hiervan bij leasemaatschappijen staat geregistreerd en welk deel 

hiervan wordt gebruikt door inwoners van Flevoland. 

95 50PLUS indexatie MRB  

 

NJN20 Boek 53 Is het college het met ons eens dat gezien het huidige 

corona virus kleine ondernemers, onevenredig hard 

getroffen worden door corona virus, en dat het er 

naar uitziet dat effect hiervan nog lang zullen na-ijlen 

en dat juist deze groep ondernemers en ZZPer 

afhankelijk zijn van hun mobiliteit in een uitgestrekte 

provincie zoals Flevoland? En dat door een indexatie 

kostenverhoging voor onjuiste groepen is hard 

getroffen zijn door corona virus? Welk risico loopt de 

provincie door het structureel indexeren van de 

motorrijtuigenbelasting dat andere 

leasemaatschappijen Flevoland, al dan niet op papier, 

zullen verlaten? Kunt u een gespecificeerd overzicht 

geven van de risico’s zowel in financiële zin wanneer 

dit zich zal voltrekken?  

Hofstra Leasemaatschappijen zijn vrij in de keuze van hun vestigingsplaats. In welke mate ze daarbij het 

opcententarief van individuele provincies in de afweging betrekken is onbekend. In de paragraaf 

weerstandsvermogen en risicobeheersing van de Programmabegroting 2021 is voor het netto risico van 

vertrek van leasemaatschappijen een bedrag opgenomen van € 9,8 mln. Dit bedrag wordt toereikend 

geacht om 100% van het netto verlies aan inkomsten te dekken in het eerste jaar van vertrek, 67% in het 

tweede jaar en 33% in het derde jaar. In die periode van drie jaren moet dan (via ingroei) een 

structurele oplossing worden gevonden. 

96 50PLUS Markerwadden  

 

NJN20 Boek 22 Bij de aanleg van de markerwadden hebben we als 

staten duidelijk gezegd dat we een eenmalige 

bijdrage zouden doen voor de aanleg van de 

markerwadden en daarna wachten op een evaluatie 

alvorens we zouden besluiten tot een extra bijdrage. 

Doorkruist u met u voorstel op pagina 22 niet de 

afspraak met de staten ?  

Rijsberman Met Provinciale Staten is afgesproken dat tijdens en na het afronden van de eerste fase de effecten op 

de natuur worden onderzocht en geëvalueerd alvorens de tweede fase van de Marker Wadden aan te 

leggen. In april 2020 zijn Provinciale Staten geïnformeerd over de ecologische effecten op en rond de 

Marker Wadden in de periode 2016-2019.  

De bijdrage voor de aanleg van de Marker Wadden is gekoppeld aan de eerste fase. Met de aanvullende 

bijdrage van de provincie en de bijdragen van het Rijk en Natuurmonumenten kan de eerste fase worden 

afgerond. 

97 50PLUS Floriade  

 

NJN20 Boek 21 m.b.t. bijdrage Floriade is door PS een bedrag van 10 

miljoen vastgesteld. Tot op heden is er 4,5 miljoen 

gealloceerd/ geoormerkt. Kan het college aangeven 

welke ander projecten/oormerken er zijn m.b.t. de 

resterende 5,5 miljoen, en Kan het college aangeven 

deze projecten plaats zouden moeten vinden?  

Appelman In het Jaarprogramma 2021 van het Fonds Verstedelijking Almere zijn de thema's benoemd waarover we 

nu met de BV Floriade en de gemeente Almere spreken: duurzaamheid, attracties, congressen, culturele 

programmering en Floriade in de regio. Per thema worden afspraken uitgewerkt over de concrete 

onderwerpen. We verwachten eind 2020 gezamenlijke conclusies te hebben. 
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98 50PLUS Food forum  

 

NJN20 Boek 21 Het innovatiepaviljoen Floriade wordt specifiek 

gebouwd voor de Floriade, exploitatie en opbrengsten 

waren niet in de begroting verwerkt, kan het college 

aangeven waarom de kapitaallasten exploitatiesaldo 

van het paviljoen welke 100% toe te wijzen zijn aan 

de Floriade zijn opgenomen in de brede bestemmings 

reserve en niet specifiek ten laste van de Floriade? Is 

het college het met ons eens dat alle gerelateerde 

kosten met betrekking Floriade met je teer dienen te 

worden binnen het kader dat door PSS meegegeven 

zijnde de € 10 miljoen?  

Appelman De bekende € 10 mln. ziet toe op de besteding aan de Floriade vanuit het Fonds Verstedelijking Almere. 

Voor de bouw van het Food Forum (innovatiepaviljoen) is door PS een specifiek krediet beschikbaar 

gesteld. Bij die besluitvorming is de financiële uitwerking en onderbouwing van de investering 

opgenomen en vastgesteld. Onderdeel daarvan is een reservering in de Brede Bestemmingsreserve voor 

de kapitaallasten en de exploitatie. Deze lasten zijn volledig toe te rekenen aan het gebruik van het 

pand, onze investering. Op dit moment is de exploitatie voor de jaren 2021-2023 sluitend. Voor de jaren 

daarna, als het paviljoen onderdeel blijft van de Flevo Campus, is nog geen exploitatie opgesteld, omdat 

nog geen besluit is genomen over de mogelijke verkoop van het pand. 

99 50PLUS Vrijval oormerk 

Compoworld  

 

 

NJN20 Boek 26 Er is een vrijval oormerk Compoworld, hierdoor komt 

€ 150.000 vrij, welke het college in de plaats van het 

te plaatsen in de algemene reserve in de brede 

bestemmingsreserve op wil nemen. Van het college 

aangeven waarom vrij gevallen oormerk niet in de 

algemene reserve wordt opgenomen, daar dit 

boekhoudkundig gezien zuiverder is dan achter te 

laten in een brede bestemming ze zeer?  

Hofstra De voorgestelde verwerkingswijze past binnen de financiële spelregels. Het oormerk is ooit gevormd 

vanuit het ongeoormerkt deel van de Brede Bestemmingsreserve (voorheen reserve ‘Strategische 

projecten’). Vrijval vindt daar nu eveneens in plaats. 

100 50PLUS Proces geld Lelystad 

Airport  

 

NJN20 Boek 27 Kosten voor Lelystad Airport en ondertussen 115 

miljoen gepasseerd het overgrote merendeel van de 

totale kosten komt op het conto van de provincie 

Flevoland. Verdere besluitvorming met betrekking tot 

opening van de luchthaven ligt niet in de 

verantwoordelijkheid van de provincie echter bij de 

regering in Den Haag. Is het dan niet zuiver om de 

extra kosten die hiermee gemoeid zijn neer te leggen 

In Den Haag in de plaats van deze in onze eigen 

begroting op te nemen?  

de Reus De provincie heeft vertrouwen in opening van Lelystad Airport voor groothandelsverkeer in november 

2021. De uitbreiding van de luchthaven is van belang voor de (economische) ontwikkeling van de 

provincie en regio. Een groot deel van de huidige werkzaamheden is niet het gevolg van het uitstel van 

de opening voor groothandelsverkeer. Op basis hiervan worden de kosten voor onze eigen 

werkzaamheden opgenomen op onze eigen begroting.  

Door Follow the Money en Omroep Flevoland is geconcludeerd dat de uitbreiding van Lelystad Airport tot 

nu toe € 214 miljoen heeft gekost, waarvan € 18,6 miljoen voor rekening van de provincie. Van deze 

provinciale kosten is € 8,9 miljoen geïnvesteerd in de Anthony Fokkerweg. Deze weg is in eerste 

instantie bedoeld voor de betere bereikbaarheid van Lelystad en niet van de luchthaven. 

101 50PLUS vervallen risico 

geldlening  

 

NJN20 Boek 26 De brede bestemmingsreserve is een risico-oormerk 

opgenomen anderhalf miljoen voor geldlening 

Spirocan. Het College is vastgesteld dat het niet nodig 

is niet oormerk langer in stand houden en stelt voor 

de € 1,5 miljoen terug te laten vloeien in de brede 

bestemming ze zeer. Om een zuivere boekhouding te 

kunnen voeren is het van essentieel belang dat gelden 

welke niet gebruikt worden geoormerkt doel terug 

zouden moeten vloeien niet in de brede 

bestemmingsreserve waarin de algemene reserve. Kan 

het college aan geven waarom zij deze 

administratieve handeling op deze manier niet volgt?  

Hofstra De Algemene Reserve is de belangrijkste component van de weerstandscapaciteit van de provincie. 

Provinciale Staten hebben bepaald dat de weerstandsratio (verhouding tussen geïdentificeerde risico’s 

en weerstandscapaciteit zich tussen 1,1 en 2,0 dient te bevinden). Omdat de weerstandsratio als gevolg 

van het door Provinciale Staten ingestelde Coronanoodfonds onder de 1,1 is gedaald, bevat deze 

najaarsnota het voorstel om de Algemene reserve aan te vullen met € 4,0 mln. Daarmee komt de 

weerstandsratio weer op 1,1. Voor een verdere verhoging van de Algemene reserve (en daarmee de 

weerstandsratio) is niet gekozen omdat de noodzaak tot het geven van een extra impuls aan de 

ontwikkeling van de provincie in de huidige situatie gewenster wordt geacht dan het verhogen van de 

risicobuffer. Om die reden wordt deze vrijval (en andere vrijval) toegevoegd aan de Brede 

Bestemmingsreserve ter dekking van gewenste extra uitgaven. De inzet van middelen uit deze reserve is 

een bevoegdheid van Provinciale Staten. 

102 50PLUS Vrijval oormerk 

landzijdige ontsluiting 

Flevo kust haven  

 

NJN20 Boek 27 Is het college met ons eens dat het verlagen van het 

oormerk met € 1,8 miljoen, deze verlaging de 

algemene middelen terecht dienen te komen zodat de 

voorstellen die urgenter zijn voorgelegd worden aan 

Provinciale Staten zoals dat in de goede procedure 

betaamt in de plaats van het opnemen in een brede 

bestemmingsreserve? 

Appelman Door onder andere de coronacrisis en de stikstofproblematiek is het college genoodzaakt de beschikbare 

middelen te herprioriteren. Het voorstel daartoe wordt voorgelegd ter accordering aan PS. De 

betreffende € 1,8 mln. maakt hiervan onderdeel uit. 

 

Onder verwijzing naar het antwoord op vraag 101 maakt het vrijvallende bedrag onderdeel uit van de 

brede bestemmingsreserve waarvan de besteding een bevoegdheid is van Provinciale Staten. In de 

Najaarsnota 2020 worden diverse voorstellen aan Provinciale Staten gedaan om tot besteding van 

middelen uit de Brede bestemmingsreserve te besluiten. 

103 50PLUS EEF gelden DE-on  NJN20 Boek 38 Voor de EEF subsidie is een voorstel om voor 2021 

bedrag van € 500.000 beschikbaar te stellen. Kan het 

college aangeven wat er specifiek betaald wordt uit 

een bedrag van € 500.000 per jaar?  

Fackeldey De subsidieaanvraag voor EEF 2021 is momenteel in voorbereiding. Deze zal naar verwachting globaal 

overeenkomen met de inzet van EEF gedurende 2019 en 2020. Het expertisecentrum werkt hierbij met 

een vaste bezetting van circa 1 FTE voor directie en casemanagement. Het grootse deel van de subsidie 

is bestemd voor de inhuur van circa 3 tot 3,5 FTE voor inhoudelijke expertise en acquisitie. Deze 

inhoudelijke expertise wordt ter beschikking gesteld aan Flevolandse organisaties die initiatieven op het 

gebied van de energietransitie willen ontwikkelen. Wij verwijzen u naar de statenmededeling over de 

evaluatie van EEF (#2669611). Tot slot wordt een deel van de middelen ingezet voor een platform voor 

kennisopbouw en -deling, marketing en voor administratie. 
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104 50PLUS Weerstandsvermogen  

 

PB21 Boek 11 PS heeft aangegeven binnen de nota risico 

management beleid 2017 dat het weerstandrisico een 

bandbreedte tussen 1,1 en 2,0 hoort te hebben. Is een 

duidelijke opdracht van PS. Kan het college aangeven 

waarom in vele gevallen vrij gevallen middelen naar 

de brede bestemmingsreserve gaan in de plaats van 

de algemene reserves waardoor het mogelijk zou zijn 

voldoen aan de door de PS vastgestelde bandbreedte 

van het weerstandsvermogen?  

Hofstra Zie hiervoor het antwoord op vraag 101. 

105 50PLUS Weerstandsvermogen  

 

PB21 Boek 11 Kan het college aangeven waarom het, en deze een 

zeer onzekere tijden, zoals het college zelf aangeeft 

stukken, het weerstandsrisico bewust laag houdt 0,7 

terwijl er in de reserves en voorzieningen ongeveer € 

138.000.000 on-geoormerkt middelen bevinden, en 

het dus eenvoudig moeten zijn om het 

weerstandsrisico terug te brengen naar de door PS 

aangegeven bandbreedte. 

Hofstra Zoals bij vraag 101 reeds is toegelicht wordt via de voorstellen uit de Najaarsnota de weerstandsratio 

weer verhoogd naar 1,1. 

106 50PLUS Mandaatverlening  

 

PB21 Boek 15 PS heeft GS een groot aantal mandaat mee. Met als 

doel om een aantal begrotingsmutaties lopen het 

begroting jaar via de begrotingswijze vast te stellen 

in veel gevallen gaat het om een technische (detail) 

wijziging of wijziging waarbij de provincie geen 

bevoegdheid mogelijkheden heeft. Graag zien wij een 

overzicht van alle mutaties welke niet vallen binnen 

de technische detailwijziging of wijziging waarbij de 

provincie geen beïnvloeding mogelijkheden heeft. 

Hofstra De op bladzijde 15 beschreven mandaten hebben betrekking op gedelegeerde reserves en 

gemandateerde begrotingswijzigingen. Zoals op bladzijde 15 staat aangegeven worden Provinciale Staten 

reeds maandelijks geïnformeerd over al deze mandaatbesluiten. 

107 50PLUS beleidsindicatoren 

BBV  

 

PB21 Boek 44 Er is een neerwaartse trend gaande met betrekking 

tot percentagetoename van bruto binnenlands 

product in Flevoland, zeker met de corona virus zal 

dit verder onder druk komen staan. Welke 

programma’s heeft het college om deze neerwaartse 

trend welke reeds sinds 2017 gaande is te stoppen? 

Appelman Het is juist dat de procentuele toename van het Bruto Regionaal Product in 2018 en 2019 is afgenomen 

ten opzichte van 2017. In absolute zin echter was er in Flevoland wel degelijk sprake van een sterke 

economische groei. In 2018 was Flevoland de provincie met de hoogste economische groei en in 2019 

groeide alleen Utrecht harder. Dit zien wij ook terug in de werkgelegenheidscijfers; de banengroei in 

Flevoland in 2018 en 2019 is in de afgelopen 10 jaar nog nooit zo hoog geweest. Met de bestaande 

programma's, waaronder meerdere gebiedsprogramma's en het Economisch Programma blijft het college 

zich inzetten om de Flevolandse economie te stimuleren. Daarnaast zal het college zich maximaal 

inzetten om aanspraak te maken op Europese programma's die zijn gericht op herstel en ontwikkeling 

van onze regionale economie, waaronder het Recovery and Resilience Fund en de nieuwe Europese 

structuurfondsen. 

108 50PLUS Economische 

ontwikkelingen  

 

PB21 Boek 45 Binnen de economische ontwikkeling wordt 

aangegeven dat ze het economisch beleid 

actualiseren. Gezien de continue neerwaartse trend 

van zowel het bruto regionaal product als de 

werkgelegenheidscijfers, kan het college aangeven 

waarom tot het actualiseren en continueren van het 

huidige beleid besloten en hoe men de neerwaartse 

trend van bruto regionaal product en de 

stabiliserende werkgelegenheidscijfers omhoog wil 

brengen? 

Appelman De constatering is onjuist. Het BRP van Flevoland bedroeg in 2017 ruim € 13,2 mld. en in 2018 iets meer 

dan € 14,0 mld. Het Flevolandse BRP over 2019 zal naar verwachting uitkomen rond de € 15,0 mld. De 

werkgelegenheid is in de jaren 2017 - 2019 toegenomen met 13.700 banen en bedroeg in 2019 190.065. 

Het college acht het wenselijk het economisch beleid voort te zetten maar realiseert zich daarbij ook 

dat veranderende maatschappelijke omstandigheden een actualisatie van het economisch beleid nodig 

maken. Daarbij denkt het college ondermeer aan de effecten van de coronacrisis op onze regionale 

economie, de urgentie om te vergroenen en te verduurzamen en de zich snel ontwikkelende digitale 

technologieën die een grote impact gaan hebben op onze maatschappij als geheel en op onze economie, 

onze ondernemers, bedrijven en medewerkers in het bijzonder. 

109 50PLUS Energie, 

duurzaamheid en 

milieu  

 

PB21 Boek 65 Effect van ons beleid provincie Flevoland is 

energieneutraal inclusief mobiliteit! Kan het college 

aangeven in cijfers welke invloed de vestiging van een 

datacenter 200 MW gebruikt heeft verduurzaming van 

Flevoland, en wordt gebruik meegenomen in de 

energieneutrale ambitie? 

Fackeldey Ja, er is gekeken wat de vestiging van een hyperscale datacentrum van 200 MW betekent: een extra 

elektriciteitsverbruik van ongeveer 0,5 TWh. Voor 2023 is de doelstelling: energieneutraal, exclusief 

mobiliteit. Omdat de realisatie van het datacentrum na 2023 plaatsvindt, heeft deze ontwikkeling het op 

deze doelstelling nog geen effect. De doelstelling voor 2030 - energieneutraal, inclusief mobiliteit - zal 

wel worden beïnvloed door de komst van zo’n datacentrum. De stijging van het elektriciteitsverbruik 

leidt tot een daling van het "percentage energieneutraal”. Het gebruik van de restwarmte (afkomstig van 

de koeling) van het datacentrum mag geldt als ‘hernieuwbare warmte’. Deze extra productie van 

hernieuwbare warmte zal het extra elektriciteitsverbruik grotendeels (0,4 TWh) compenseren, indien 

alle beschikbare warmte wordt benut. Hoe de berekening van het “percentage energieneutraal in 2030” 

precies uitpakt is afhankelijk van het moment dat er meer elektriciteit verbruikt wordt én van het 

moment dat warmte van de koeling wordt gebruikt voor verwarming van gebouwen. 
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110 50PLUS Energie duurzaamheid 

en milieu  

 

PB21 Boek 65 Kan het college een overzicht verstrekken van de 

capaciteit van alle vergunningsplichtige duurzaam 

project zon, en tevens de capaciteit van alle niet 

vergunningsplichtige zonder projecten groter dan 30 

panelen in Flevoland? 

Fackeldey Op de website van de provincie Flevoland worden de (vergunningsplichtige) grondgebonden zonne-

energieprojecten weergegeven die in ontwerp zijn (via de uitgebreide voorbereidingsprocedure), 

projecten die zijn vergund en projecten die reeds zijn uitgevoerd. Voor initiatieven en projecten die nog 

niet in de ontwerpfase zijn, ligt de bevoegdheid en verantwoordelijkheid met betrekking tot de 

communicatie bij de initiatiefnemer/ aanvrager.  

Niet-vergunningsplichtige zonne-energieprojecten betreft alleen Zon op dakprojecten, die voldoen aan 

de daarvoor geldende richtlijn.  Op basis van de beschikbare gegevens van 2017 is in Flevoland een 

vermogen van 184 MWp geïnstalleerd aan Zon op dak waarvan 68 MWp op woningen en 116 MWp op 

daken van bedrijven. Dit getal ligt uiteraard in 2021 aanmerkelijk hoger. Een overzicht van de potentie 

zon op dak zoals onderzocht door het Kadaster zullen we u nog dit jaar toesturen. 

111 50PLUS Reserves en 

voorzieningen  

 

PB21 Boek 157 Totale reserves en voorzieningen had op 3112 stand 

van € 238.000.000. Hiervan was geoormerkt ongeveer 

€ 100.000.000. Op basis van afspraken die gemaakt 

zijn tussen PS en GS zou er naar alle reserves en 

voorzieningen gekeken worden en met een stofkam 

hier doorheen worden gegaan. Kan het college 

aangeven op line item niveau wat de resultaten zijn 

van de exercitie is afgesproken met de 

Gedeputeerden?  

Hofstra Zoals ook aangegeven bij vraag 91 zal dit najaar gestart worden met een doorlichting van de totale 

begroting en de reserves. De uitkomsten hiervan zullen kunnen worden betrokken bij de volgende 

Perspectiefnota. 

112 50PLUS Weerstand vermogen  

 

PB21 Boek 106 Hoeveel vermogen dient te worden toegevoegd aan 

de algemene reserve om binnen de bandbreedte van 

de weerstandsratio te komen, kunt u aangeven 

waarom u nog geen voorstel heeft gedaan m.b.t. het 

opschonen van de reserves en voorzieningen om 

binnen de bandbreedte te komen en waarom de 

dekkingsreserve afschrijvingslasten infrastructuur van 

14 miljoen? Hier niet deels voor gebruikt wordt 

Hofstra Zoals ook bij vraag 101 is toegelicht wordt via de voorstellen uit de Najaarsnota de weerstandsratio weer 

verhoogd naar 1,1. Dit vindt plaats door een toevoeging van € 4,0 mln. aan de Algemene reserve die 

mede mogelijk is geworden door de incidentele vrijval van € 14 mln. als gevolg van opheffing van de 

dekkingsreserve afschrijvingslasten. 

113 50PLUS Toelichting risico’s  

 

PB21 Boek 106 Waarom is bij het opnieuw in procedure brengen van 

de martime service haven is dit risico niet onderkent 

en meegenomen in de procedure ? 

Appelman Financiële voorstellen m.b.t. proceskosten worden zoveel mogelijk gebundeld aangeboden aan 

Provinciale Staten. De bedoeling was dit bij de voorjaarsnota te doen. Toen heeft echter geen 

besluitvorming plaatsgevonden. 

114 50PLUS Toelichting risico’s  

 

PB21 Boek 106 Bij de risico paragraaf Innovatie paviljoen Floriade 

worden risicobedrag van 1,1 miljoen effectief 

gereserveerd, vastgoedprijzen binnen Almere zijn in 

de afgelopen jaren aanzienlijk gestegen. Hiermee zou 

het risico moeten dalen ten opzichte van het 

gebudgetteerde risico. Waarom heeft de aanzienlijk 

verbeterde marktsituatie geen invloed met betrekking 

tot deze risicobezwering? En waarom heeft het 

college deze risicoreservering niet geoormerkt binnen 

de 10 miljoen welke gebudgetteerd is voor de 

Floriade gezien het feit dat er tot nu toe nog 5,5 

miljoen budget beschikbaar is voor de Floriade, en 

omdat vastgoedontwikkeling specifiek aan de Floriade 

gekoppeld is  

Appelman Bij het PS-besluit om krediet beschikbaar te stellen voor de bouw van het paviljoen, is ook een 

risicoreservering opgenomen, onder meer voor het risico dat de marktwaarde van het pand op het 

moment van verkoop lager is dan de boekwaarde (bouwkosten minus afschrijvingen). Wij zien in de 

huidige marktontwikkeling nu nog geen aanleiding om dit risico te schrappen, maar de bepaling van de 

omvang van het risico wordt periodiek geactualiseerd. 

115 VVD Economie PB21 Boek 43 Waarom is de Flevocampus een centraal onderdeel 

van het provinciale beleid voor de Floriade, maar is 

de Flevocampus an sich niet opgenomen in de 

'indicatoren Flevoland', terwijl bijvoorbeeld de 

maritieme campus wel apart is opgenomen bij de 

'indicatoren Flevoland'  

Appelman Dit is een terechte opmerking. Deze indicator zou aan een volgende begroting kunnen worden 

toegevoegd. 

116 VVD Economie PB21 Boek 43 Wat is de status van de realisatie van de maritieme 

campus (blz 43)? 

Appelman In juni van dit jaar heeft het college van Gedeputeerde Staten een subsidie van € 1,5 miljoen verstrekt 

voor het realiseren van een maritieme campus aan het ROC Friese poort als penvoerder van een breder 

consortium. De totale realisatie van dit project wordt beoogd eind 2023. 

117 VVD Economie PB21 Boek 45 Kunnen alleen ondernemers die willen groeien gebruik 

maken van vouchers, risicokapitaal, kennis en 

netwerken? Waarom is er gekozen voor alleen die 

groep en niet een bredere benadering van 

verschillende ondernemers?  

Appelman De Voucherregeling is juist opgezet om groei te realiseren mede om de economie van Flevoland 

weerbaarder te maken, waardoor er een focus ligt op scale-ups. In coronatijd wordt de Voucherregeling 

ook ingezet om bedrijven die worden getroffen door de crisis in staat te stellen om weer te groeien naar 

het oude niveau, met de wens om daarna uiteraard verder te groeien. Hiermee hebben we een soepele 

definitie gegeven aan de term "groei". 
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118 VVD Economie PB21 Boek  45 Wat verstaan we onder 'een ruimtelijk-economische 

verkenning om de weerbaarheid van ons economisch 

systeem te vergroten'?  

Appelman In de ruimtelijk economische verkenning kijken wij in brede zin naar de economische ontwikkeling, de 

ruimtelijke ontwikkelingen, en de wisselwerking daartussen. Daarbij kijken wij circa 30 jaar vooruit. 

Door een beter inzicht te krijgen in de belangrijkste trends en ontwikkelingen, en in hoeverre die 

aansluiten bij de opgaven en de kwaliteiten van Flevoland kunnen wij betere afwegingen maken, die 

toekomstbestendig zijn en die bijdragen aan een krachtig Flevoland, waar wonen en werken meer in 

balans zijn. 

119 VVD Economie PB21 Boek 46 Moet we niet (ook financieel) meer inzetten op de 

Human Capital agenda in deze tijd? Kan het college 

aangeven of hier ruimte voor gevonden kan worden en 

zo ja of en waarvan dit evt ten koste kan gaan? (Blz 

46) 

Appelman Het college heeft extra financiële ruimte gecreëerd voor de Human Capital Agenda door o.a. een bedrag 

van € 1.000.000 uit het corona noodfonds voor scholing beschikbaar te stellen en bij de Najaarsnota 

extra middelen voor House of Skills en de Human Capital Agenda Klimaatopgave. 

120 VVD Economie PB21 Boek 46 Hoe ziet  het uitdragen van succesvol 

ondernemerschap er uit? Kan daar een voorbeeld van 

gegeven worden? (blz 46) 

Appelman We dragen succesvol ondernemerschap uit op een aantal manieren, waaronder: 

- Tijdens het Groei-event zetten Horizon en de provincie jaarlijks succesvolle onderneming in het 

zonnetje. 

- Tijdens het Flevopenningengala worden prijzen uitgereikt aan Flevolandse ondernemingen die onder 

meer succesvol, vernieuwend, duurzaam en inclusief zijn en die van economische betekenis zijn voor 

Flevoland. 

- via nieuwsbrieven en andere uitingen van Horizon (bijv. via LinkedIn). 

- Via communicatie-uitingen van de provincie Flevoland, bijv. via LinkedIn van bezoeken van 

gedeputeerden aan succesvolle bedrijven. 

121 VVD Economie PB21 Boek 48 Welke voorzieningen worden getroffen om de 

mogelijk tegenvallende baten van de Flevokust haven 

te dekken? (blz 48) 

Appelman Hierover staat in het hoofdstuk ‘Weerstandsvermogen en risicobeheersing’ dat wij een aantal risico’s 

inzake de exploitatiefase onderkennen. Die risico's hebben betrekking op de omvang van toekomstige 

onderhoudskosten en verwachte opbrengsten uit de exploitatie als gevolg van eventuele leegstand.  

Beheersmaatregelen bestaan onder andere uit: 

• Tot de eventuele oprichting van een havenbedrijf Flevokust Haven het samenwerken met de 

gemeente Lelystad in positionering en profilering van Flevokust Haven bij private en publieke 

partijen; 

• Na de (eventuele oprichting) van een havenbedrijf Flevokust Haven samen met gemeente Lelystad 

de exploitatie van de haven op een professionele en slagvaardige manier vormgeven. Het 

havenbedrijf krijgt – naast financiële kaders - de doelstelling om economische en maatschappelijke 

meerwaarde te realiseren; 

• Het monitoren van de financiële dekkendheid van exploitatie; 

• Periodieke rapportage over de voortgang van de realisatie van het project 'Flevokust' aan GS en PS. 

122 VVD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

PB21 Boek 58 Cultuur en Erfgoed (blz 58) is het raadzaam dat het 

college de activiteiten van 2021 nog eens onder de 

loep neemt qua relevantie in het kader van corona? 

Zijn hier nog andere keuzes te maken zoals 

bijvoorbeeld verschuiving vanuit de begroting van 

cultuur naar human capital agenda, ter stimulering 

van banen? 

Rijsberman Juist de cultuursector is er een die hard getroffen is door corona. Veel instellingen worden in hun 

voortbestaan bedreigd door het wegvallen van publieksinkomsten. De provincie heeft door de bestaande 

subsidierelaties een specifieke betrokkenheid bij deze sector, waarin de focus ligt op professionele 

aanbieders van cultuur. Met de bestaande investeringen in culturele Instellingen zijn rechtstreeks banen 

gemoeid. De aanbieders van cultuur zijn immers instellingen met werknemers. 

123 VVD Bestuur PB21 Boek 85 Waarom is er geen streefcijfer opgenomen bij de 

verkiezingen in 2021 (blz 85) 

N.v.t. Dit streefcijfer heeft betrekking op de Tweede Kamer verkiezingen en valt derhalve buiten de scope van 

de provincie. 

124 VVD Bestuur PB21 Boek 86 Kan er een voorbeeld gegeven worden van een 

'actieplan Europa' (blz 86) 

Rijsberman Bij de beantwoording van de vraag wordt ervan uit gegaan dat gevraagd wordt om een voorbeeld ‘uit’ 

het Actieplan (i.p.v. ‘van’). 

 

Het Actieplan Europa biedt een overzicht van 39 nieuwe beleidsinitiatieven die de Europese Commissie 

voor 2020 heeft aangekondigd en die van belang kunnen zijn voor provincies. 

In actieplan wordt aangegeven hoe de provinciale organisatie qua belangenbehartiging en 

informatievoorziening hierop is aangesloten. Een voorbeeld uit het Actieplan is de “Europese Duurzame 

en slimme mobiliteitstrategie”. Een ander voorbeeld is het afgelopen week gepubliceerde “8e 

Milieuactieprogramma”. 

125 VVD Weerstandsvermogen 

en risicobeheersing 

PB21 Boek 104 Tabel risicoprofiel: er staan geen risico’s opgenomen 

mbt de te verwachten economische krimp in 

Flevoland. Is dat een bewuste keuze? 

Hofstra De opgenomen risico’s hebben een direct financieel gevolg voor de provinciale begroting. Bij economisch 

krimp is dit niet het geval; uiteraard kunnen er wel nadelige indirecte gevolgen voor de provincie 

optreden, zoals minder inkomsten uit het Provinciefonds of de opcenten MRB. Deze aspecten worden 

betrokken bij de ramingen op die onderdelen wanneer ze verwacht worden of zich voordoen. 

126 VVD Reserves en 

voorzieningen 

PB21 Boek 173 Reserve economisch programma (blz 173): Er is in 

totaal 795.000 euro uitgegeven uit de reserve, maar 

wat is het effect van die investering? 

Appelman In 2021 wordt verwacht € 795.000 te onttrekken aan de bestemmingsreserve ‘Economisch programma’. 

Dit bedrag is op pagina 173 van de Programmabegroting 2021 gespecificeerd. Een relatie met de 

activiteiten die in dit kader door dit bedrag worden gedekt, is opgenomen in de Productenraming 2021 

(product 3.1.1). Over een eventueel gerealiseerd effect kan nu nog niets worden gezegd. 
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127 VVD Reserves en 

voorzieningen 

PB21 Boek  Er wordt meerdere malen gesproken over 

frictiekosten, maar wat verstaan we precies onder 

frictiekosten? 

de Reus Er wordt geen bladzijdenummer vermeld, maar verondersteld wordt dat het gaat om personele 

frictiekosten, waarvoor de Bestemmingsreserve personeel wordt ingezet. Zoals op blz.165 van de 

programmabegroting wordt vermeld moet gedacht worden aan: 

• (tijdelijke) Bovenformatieve formatieplaatsen. 

• Tijdelijke dubbeling van een functie (voor maximaal 3 maanden). 

• Personele knelpunten. 

• Vervanging bij langdurige ziekte (langer dan zes maanden). 

• Complexe personeelsdossiers en/of afvloeiingskosten. 

• Lasten voortvloeiend uit eventuele reorganisaties. 

128 VVD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

NJN20 Boek 13 In totaal wordt € 675.000 begroot voor o.a. het 

opstellen van een uitvoeringsstrategie, 

Is er al zicht op de ontwikkeling van een strategie? 

Hoe is deze inschatting tot stand gekomen? Wat zijn 

de elementen? 

Rijsberman Op dit moment wordt gezamenlijk met gemeente Lelystad en het Rijk een uitvoeringsstrategie 

opgesteld, gevolgd  door een investeringsstrategie (Q1-2021). De gevraagde middelen zijn een 

inschatting als bijdrage aan de proceskosten en uitvoeringskosten voor het meerjarige programma en het 

programmabureau. Elementen vormen de kosten voor het gezamenlijk programmabureau, inhuur van de 

projectdirecteur met ondersteuning en meerjarige uitvoerings- en onderzoekskosten. 

129 VVD Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap 

NJN20 Boek 14 Voor het uitwerken van het programma ´Landschap 

van de toekomst´ zal 650.000  worden geoormerkt. 

Wat zijn de effecten van het investeren in 

´Landschap van de toekomst´ op het terugdringen van 

de stikstofdepositie in Flevoland. 

de Reus Het terugdringen van de stikstofdepositie is geen direct doel van het investeren in het landschap. Dit kan 

wel een mogelijk neveneffect zijn. Vanuit de stikstofopgave wordt onderzocht in hoeverre 

landschapselementen kunnen bijdragen aan het tegengaan van stikstofdepositie. Er wordt nadrukkelijk 

samengewerkt en gekeken naar koppelkansen op de dossiers. 

130 VVD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 Boek 17 Voor de opgave Landbouw meerder smaken valt in 

2020 een bedrag van 200.000 vrij voor nieuw in te 

zetten beleid (ongeoormerkte deel van reserve). Zijn 

er in 2020 afdoende innovatie middelen ingezet en 

waren er geen nieuwe initiatieven meer gericht op 

het terugdringen van stikstofdepositie en/of nieuwe 

vormen van mestverspreiding. 

Appelman Sommige proeftuinen hadden vanwege Corona meer tijd nodig om te ontwikkelen. Enkele 

subsidietrajecten zijn niet doorgegaan. Er zijn nog geen initiatieven geweest gericht op stikstof. 

131 VVD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 Boek 20 De niet bestede middelen (€ 150.000) worden 

beschikbaar gehouden voor projecten. Is al zicht op 

wat dat dan kan zijn of worden? 

Hofstra Nee, de specifieke projecten zijn nog niet bekend. Wij zijn over verschillende projecten in gesprek met 

de partners (waterschap, gemeenten, agrariërs en terreinbeheerders). Het actieplan richt zich op het 

versterken van de biodiversiteit in de stad, het landelijk gebied en de overgangsgebieden naar 

natuurgebieden. 

132 VVD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 Boek 22 Kan de cash flow ook anders/lager uitvallen dan 

verwacht? Kan dit van invloed zijn op  besteding van 

de 4 mio? 

Hofstra De omvang van de te verlenen bijdragen is vastgelegd in realisatieovereenkomsten met de uitvoerende 

organisaties. Daarmee is voor de bijdragen de last per project bekend, maar wij kunnen nu niet met 

zekerheid bepalen in welk boekjaar de last (boekhoudkundig) verantwoord kan worden. Dat is namelijk 

afhankelijk van de inhoudelijke en financiële voortgang van de projecten, waarover de organisaties ons 

informeren. Hiermee volgen wij de verslaggevingsvereisten, die voor dergelijke bijdragen voorschrijven 

om de lastneming te relateren aan de voortgang van projecten en niet al de volledige last te nemen op 

basis van beschikbaarstelling.  

Op basis van de recente informatie verwachten wij dat de toe te rekenen last voor 2020 lager zal zijn 

dan de eerder begrote € 4,0 mln. Dit blijft een verwachting, waarbij het uitblijven van voortgang of juist 

een versnelling van een project zou kunnen leiden tot een afwijkende cashflow en 

lastenverantwoording. 

133 VVD Landbouw, visserij en 

natuur 

NJN20 Boek 22 Voor de uitbreiding van de Markerwadden (E-eiland) 

zal 1 miljoen gereserveerd worden binnen de brede 

bestemminsreserve.  Wat zijn de effecten van het 

investeren in een nieuw Markerwadden eiland op het 

terugdringen van de stikstofdepositie in Flevoland. 

Rijsberman Er zal geïnvesteerd worden in werkzaamheden ten behoeve van de afronding van de eerste Fase middels 

de aanleg van de E-eilanden. Deze passen binnen het geldende bestemmingsplan en verleende 

(natuur)vergunningen waarmee door het bevoegd gezag is geoordeeld dat de werkzaamheden geen 

negatieve bijdrage leveren aan de stikstofproblematiek. 

134 VVD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 Boek  32 Ik mis toch wel wat meer gespecificeerde 

onderbouwing van de begrote 2 mio. Te summier voor 

zo’n grote post, 

Rijsberman Zie hiervoor het antwoord op vraag 30. 
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135 VVD Aantrekkelijk 

Flevoland & Krachtige 

samenleving 

NJN20 Boek 34 Wat zijn de financiele gevolgen als de zorgtafel niet 

wordt voortgezet? Heeft dit gevolgen voor de rol van 

de provincie en de begroting van € 600,000? Ook hier 

veel algemeenheden en weinig concrete uitwerking 

van het te besteden bedrag. Zijn er al concrete 

plannen met gerelateerde kosten te benoemen? 

Fackeldey De provincie wil, in samenwerking met de gemeenten, komen tot een Zorgtafel die coördinerend en 

sturend is in het realiseren van een toekomstbestendig zorgaanbod en gezondheidszorg in Flevoland. Dit 

vanuit de onafhankelijke, maar betrokken positie die we op dit moment hebben. De signalen die we nu 

opvangen wijzen allemaal richting continuering van de Zorgtafel; de vorm waarin wordt uitgewerkt door 

een kerngroep van meest betrokken partijen. Om zo'n vervolg op de Zorgtafel te realiseren is een 

overlegstructuur met inhoudelijke ondersteuning nodig, die tot nu toe is betaald door de 

Zorgverzekeraars. Daarnaast zijn de middelen bedoeld om expertise in te brengen op het gebied van 

monitoring en, indien nodig, ook financieel bij te dragen aan de ontwikkeling of implementatie van 

bepaalde nieuwe zorgvormen. Zo droeg de provincie afgelopen periode bij aan een project geboortezorg 

Lelystad, 1,5 lijnsontwikkeling huisartsenpraktijk Urk en adviescapaciteit voor zorgplein Emmeloord. 

Door corona is het gesprek over voortzetting van de Zorgtafel vertraagd en kon er nog geen concreet 

voorstel worden voorgelegd. Afhankelijk van de vraag aan de provincie om een specifieke rol bij het 

vervolg van de zorgtafel te vervullen, zal er een concreet voorstel met begroting gemaakt worden voor 

PS. Op basis van besluitvorming in PS kan dan (een deel van) het gereserveerde budget ingezet worden. 

136 VVD Energie, 

duurzaamheid en 

milieu 

NJN20 Boek 39 Voor de aanleg van ´groene daken´ in Flevoland zal 

500.000 binnen de brede bestemmingsreserve worden 

geoormerkt. Wat zijn de effecten van het investeren 

in ´groene daken´ in Flevoland op het terugdringen 

van de stikstofdepositie in Flevoland. 

Smelik Een groen dak leidt ook tot een betere warmte isolatie. Dat betekent dat er minder gas verstookt hoeft 

te worden om het binnen warm te houden. Verminderd gasverbruik leidt weer tot minder NOx uitstoot 

van woningen. Daarnaast gaat een groen dak 2x zo lang mee. Daarmee dragen groene daken ook bij aan 

de verlaging van de Stikstofuitstoot. 

137 VVD Proceskosten NJN20 Boek  Bij veel begrotingen is sprake van een post 

‘proceskosten’. Bij de OVP is spraken van enig inzicht 

in de posten die het betreffen. Waaruit bestaan deze 

kosten veelal? Of is het een soort stelpost? Wat 

gebeurt er met niet volledig uitgegeven proceskosten? 

Rijsberman Onder proceskosten worden verstaan de indirecte kosten die gemaakt worden voor 

projecten/programma’s, zoals tijdelijke inhuur van specifieke deskundigheid, laten uitvoeren 

onderzoeken, communicatie-uitingen, etc. 

Het structurele budget is voor het beheer van de Oostvaardersplassen (€ 0,5 mln.). Dit wordt 

vormgegeven door middel van een beheersubsidie aan Staatsbosbeheer, gebaseerd op het 

managementplan. Voor de Oostvaardersplassen gaat het vooral om inhuur van juridische expertise 

(waaronder de landsadvocaat), het uitbesteden van onderzoeksvragen met het oog op de juridische 

procedures en om de kosten met betrekking tot (de ondersteuning van) de klankbordgroep. De reguliere 

dekking van het budget komt uit de algemene middelen en zal daar onderdeel van uit blijven maken 

wanneer het budget niet volledig wordt besteed. 

138 D66 Nieuwe 

ontwikkelingen- 

Stikstof  

NJN20 web 8 In de tekst van de Najaarsnota staat dat de aard van 

het probleem is dat een groot deel van de Natura 

2000 gebieden overbelast is met stikstof. Maar de 

aard van het probleem is de emissie van stikstof en de 

gevolgen voor de natuur en de mens.  De depositie op 

de Natura 2000 gebieden maakt het wettelijk 

noodzakelijk maar de kern ligt bij de emissie. Hoe 

concreet werkt de provincie aan dit onderliggend 

probleem?  

Hofstra Wij zoeken samen met maatschappelijke partners actief naar maatregelen die emissie en/of depositie 

van stikstof reduceren. Uiteraard zetten wij ook in op versterking van de natuur, maar aangezien 

Flevoland geen eigen stikstofgevoelige Natura 2000 gebieden heeft ligt daar niet de voornaamste focus 

van onze actie. 

139 D66 Strategische agenda NJN20 web 9 2.Krachtige samenleving. Eén van de thema’s van de 

Strategische agenda is de Krachtige Samenleving. Op 

p.9 staat achter de tekst Krachtige Samenleving 

tussen haakjes het woord gezondheidszorg. Moeten 

daar niet de vier pijlers van de Krachtige Samenleving 

genoemd worden?  

Fackeldey De titel van het tweede kopje onder strategische agenda moet zijn: Toekomstbestendige 

Gezondheidszorg.  

Het gaat dus niet over Krachtige Samenleving als geheel. Het argument waarom de gezondheidszorg hier 

uitgelicht wordt, is omdat het huidige stelsel onder druk staat (financieel en qua bemensing). In 

Flevoland hebben we dit aan den lijve ondervonden (en nog steeds) toen de IJsselmeerziekenhuizen 

failliet gingen. Vooruitlopend op de verkiezingen en nieuwe kabinetsperiode vindt er een heroriëntatie 

op het stelsel in Nederland plaats; daarbij gaat het onder andere over de ‘juiste zorg op de juiste plek’ 

en de acute zorg waarover VWS onlangs een houtskoolschets heeft open gesteld voor een openbare 

consultatieronde. We verwachten daarnaast dit jaar een contourennota over de toekomst van het 

zorgstelsel in Nederland. Voor dit gebied is een kwalitatief goede infrastructuur als vestigingsfactor van 

belang en voor de inwoners is bereikbare en betaalbare zorg heel belangrijk. De huidige corona crisis 

benadrukt dit belang. Daarom past dit thema op onze strategische agenda en zien we in deze 

transitiefase een tijdelijke rol voor de provincie. 

140 D66 Programma 1 

Landschapsvisie 

NJN20 web 14 Kunnen er concrete voorbeelden worden genoemd op 

welke manier en aan wie er wordt geadviseerd over 

de wijze waarop landschappelijke meerwaarde wordt 

toegevoegd aan infrastructurele projecten of 

projecten vanuit recreatie en natuur?  

de Reus Landschap adviseert (ook) binnen de interne organisatie (afdeling Infra) bij infrastructurele projecten. 

Dit betreft dan bijvoorbeeld de verbetering van de aansluiting en inpassing en 'aankleding'  van wegen/ 

rotondes/ polderentrees/ infrastructurele kunstwerken op de landschappelijke structuren. 

Landschapsstructuren worden hierdoor binnen lopende projecten versterkt en de landschapsbeleving (en 

hiermee ook de recreatieve waarde) vergroot. Het belang van landschapsarchitectuur is inmiddels goed 

bekend binnen de organisatie en de vraag naar inzet wordt groter. De landschapsarchitect wordt vaker 

en intensiever betrokken bij diverse vraagstukken (bv. IJsseldelta II, entree bij Harderwijk, 

Oostvaardersoevers, Gooiseweg, bossenstrategie). 
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141 D66 Programma 2 

Natuur inclusieve 

samenleving 

NJN20  web 19 Het nieuwe programma Natuur inclusieve Samenleving 

zal worden gedekt uit de beschikbare middelen 

Nieuwe Natuur. Is dat voldoende om de gewenste 

stappen te zetten?  

Hofstra Mogelijk is in de toekomst aanvullende dekking noodzakelijk, afhankelijk van de uitwerking van de 

verschillende onderdelen van het nieuwe programma ‘Natuurinclusieve samenleving’ en de omvang van 

resterende middelen uit het programma ‘Nieuwe Natuur’. Zie hiervoor ook vraag 72. 

142 D66 Programma 2 

Stikstof 

NJN20 web 20 Voor de aanpak van de stikstofproblematiek worden 4 

sporen beschreven. Voor spoor 1 wordt een concreet 

budget genoemd. Ook voor spoor 4 wordt dat gedaan. 

Spoor 2 en 3 worden echter samengevoegd. Kan er 

voor spoor 2 

 (zoeken naar stikstofruimte) en spoor 3 

(emissiereductie) een apart budget genoemd worden? 

En zo nee, waarom niet?  

Hofstra Dat kan niet, omdat beide sporen in veel gevallen eenzelfde type maatregelen kent. Bijvoorbeeld: het 

verduurzamen van een bedrijf kan leiden tot emissiereductie, maar in sommige gevallen ook tot het 

vrijspelen van vergunde stikstofruimte zodat een andere ontwikkeling mogelijk wordt. 

143 D66 Programma 5 

Energie 

NJN20 web 38 Op de LIS van 21 oktober 2020 wordt in een 

mededeling van de heer Fackeldey  

in een evaluatie van EEF gezegd dat er 500 

initiatiefnemers zijn bereikt. Aan 122 initiatiefnemers 

zijn diensten verleend maar het aantal ontwikkel-

leningen blijft achter. Hoe komt het dat, ondanks het 

goede bereik, het aantal verstrekte ontwikkel-

leningen achterblijft? 

Fackeldey De interesse in de ontwikkellening in de markt is lager dan verwacht. EEF heeft begin 2020 de structuur 

van de ontwikkellening geëvalueerd en aangepast zodat deze effectiever in kan worden gezet. De 

ontwikkellening is nu gestructureerd als voucher, die terug-betaalbaar is bij investering door de 

initiatiefnemer (conform de condities van de subsidie). Daarmee wordt verwacht dat de middelen 

effectiever kunnen worden ingezet, met het oog op de doelstelling van de subsidie. Inmiddels is er 

sprake van een versnelling van de inzet van ontwikkelleningen. 

144 D66 1. Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 

en landschap  

PB21 web 22 Regio Zwolle ontbreekt in de opsomming. Het College 

heeft de ambitie uitgesproken (30 maart 2020) naar 

aanleiding van een toezegging aan de SGP 

 (toezegging nr 147/ SGP)  om de samenwerking te 

intensiveren. Waar vinden we die ambitie terug in de 

programmabegroting of Najaarsnota? Het thema 

wordt op blz. 75 genoemd maar er worden geen 

concrete doelstellingen aan deze ambitie gekoppeld. 

Kan het college haar inzet in de regio Zwolle 

concretiseren? 

Fackeldey In de programmabegroting is de inzet van het college voor de Regio Zwolle opgenomen in Hoofdstuk 7. 

Op pagina 87 staat: "We brengen de participatie in het samenwerkingsverband Regio Zwolle in lijn met 

de actuele ruimtelijke en economische ontwikkelingen, waarbij de rol van de provincie Flevoland 

aansluit op de relaties die de gemeenten in Oostelijk en Noordelijk Flevoland met de Regio Zwolle 

hebben. Deze samenwerkingsrelaties hebben met name betrekking op economie, bereikbaarheid, 

wonen, human capital en duurzaamheid." 

In de Najaarsnota komt de ambitie ten aanzien van de Regio Zwolle aan de orde in Programma 1. Op 

pagina 14 staat: “Om inhoudelijke en bestuurlijke redenen is het gewenst om de samenwerking met de 

Regio Zwolle te intensiveren. Het is daarbij van belang om als deelregio meer gezamenlijk op te trekken 

met de drie betrokken gemeenten (NOP, Urk, Dronten) en in de richting van de Regio Zwolle. Flevoland 

wil de schakel zijn tussen de MRA, de Regio Zwolle en de Noordwest Veluwe. In het coalitieakkoord 

‘Flevoland: ruimte voor de toekomst’ is de ambitie opgenomen om de verbindende positie van de 

provincie Flevoland tussen de MRA en de Regio Zwolle maximaal te benutten om zoveel mogelijk bij te 

dragen aan de ontwikkeling van Flevoland.” 

145 D66 2. Landbouw, visserij 

en natuur 

PB21 web 27 Horen in het overzicht van de indicatoren en de 

streefcijfers ook niet de streefcijfers van de reductie 

van de stikstofemissie? 

Hofstra Het is op dit moment nog te vroeg om in de programmabegroting een indicator en bijpassend streefcijfer 

voor het stikstofbeleid op te nemen. Provinciale Staten hebben nog geen besluit genomen over de 

(voorlopige) doelen van het stikstofbeleid. Hiervoor wordt naar verwachting in december 2020 een stuk 

in PS gebracht. Naar aanleiding daarvan kijken we of we een betrouwbare en meetbare indicator in de 

begroting kunnen opnemen. 

146 D66 4.2 Cultuur en erfgoed PB21 web 51 Activiteiten 2021:   

*Op welke manier gaat er bijgedragen worden aan het 

versterken van het provinciaal netwerk om 

laaggeletterdheid te bestrijden?  

*Worden daarbij de bevindingen van het onderzoek 

meegenomen en wanneer kan PS die bevindingen 

ontvangen? (motie CU/D66/SGP)  

Fackeldey Vanuit het programma ‘Krachtige Samenleving’ is € 100.000 begroot voor cross-sectorale 

samenwerkingen voor de gehele coalitieperiode. Zoals vastgesteld in de mededeling #2596494 van 4 mei 

2020 zal hiervan € 25.000 worden ingezet voor het thema laaggeletterdheid, via een incidentele bijdrage 

aan Bibliotheek Netwerk Flevoland (BNF). BNF heeft hier een plan van aanpak voor geschreven, welke 

nog door GS vastgesteld moet worden. Vanuit de WEB gemeente Almere is het bureau Goed Geschud 

ingeschakeld voor het opstellen van een Regioplan Laaggeletterdheid. Dit proces is net opgestart. De 

provincie acteert hier complementair aan gemeenten. 

 

In de vraag wordt verwezen naar een onderzoek naar aanleiding van een motie. Deze motie is behandeld 

in mededeling #2596494, waarin in bijlage #2599638 de bevindingen van het onderzoek te vinden zijn. 

147 D66 4.3 Krachtige 

Samenleving 

PB21 web 52 Activiteiten 2021: 

*Het thema laaggeletterdheid ontbreekt in de 

opsomming van de activiteiten. Is daar een verklaring 

voor? Het is een cross over thema dat ook onderdeel 

is van het programma Cultuur en erfgoed en zou 

daarmee in beide programma’s horen.  

Fackeldey Het klopt dat vanuit Krachtige Samenleving een incidentele bijdrage aan BNF zal plaatsvinden voor het 

thema laaggeletterdheid (zie hiervoor beantwoording vraag 146). 
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148 D66 5. Energie, 

duurzaamheid en 

milieu 

PB21 web 57 Tabel: 

Zijn er ten behoeve van het inzichtelijk krijgen van de 

stikstofemissies in de provincie recente metingen en 

cijfers bekend over de luchtkwaliteit aanvullend op 

de bronnen (waarstaatjeprovincie.nl en NSL) die 

vermeld staan in de tabel op blz 57? Mogen we uit 

deze cijfers concluderen dat nergens in de provincie 

de inwoners aan te hoge waarden worden 

blootgesteld?  

Smelik Naast de genoemde bronnen worden er luchtmetingen verricht door het RIVM in Biddinghuizen. Hier 

staat het enige meetstation in Flevoland van het Landelijk Meetnet Luchtkwaliteit (LML). Dit 

meetstation vorm onderdeel van het landelijk meetnet. In Biddinghuizen worden de concentraties 

fijnstof, stikstof en ozon gemeten. Uit metingen blijkt dat er geen grenswaarden voor stikstof worden 

overschreden. Naast deze fysieke meting worden voor diverse projecten/activiteiten (ruimtelijke 

ontwikkelingen) ook stikstofberekeningen uitgevoerd om te toetsen of aan de grenswaarden wordt 

voldaan. Voor zo ver bekend zijn hierbij geen overschrijdingen geconstateerd van de grenswaarden. Uit 

de gegevens mag daarom geconcludeerd worden dat inwoners in de provincie Flevoland niet aan te hoge 

waarden worden blootgesteld. Kanttekening hierbij is dat naast de wettelijke grenswaarden vanuit 

gezondheid steeds meer gewerkt wordt met de WHO-advieswaarden (Wereldgezondheidsorganisatie). 

Deze waarden liggen lager dan de wettelijke grenswaarden. Nog niet inzichtelijk is of overal in Flevoland 

voldaan wordt aan deze waarden. 

 

149 D66 3.2 Gebiedsopgave PB21 web 42 De exploitatie van de Flevokust Haven valt tegen 

vanwege verschillende reden tegen. Het risico hiervan 

is dat de investeringen en exploitatielasten binnen de 

huidige projecthorizon niet volledig terugverdiend 

kunnen worden. Wat zal het effect hiervan zijn voor 

de Flevokust Haven ? 

 

Appelman Wat op de betreffende pagina wordt beschreven is het risico van een tegenvallende exploitatie. De 

werkelijke exploitatie van het haventerrein is sinds de ingebruikname beter dan de prognose in de 

businesscase. Dat komt bijvoorbeeld doordat het tweede deel van het terrein ook al (tijdelijk) 

uitgegeven kon worden. Zie hiervoor verder de toelichting op de vragen 50 en 121. 

150 D66 4 Aantrekkelijk 

Flevoland en Krachtige 

samenleving 

PB21 WEB 49 Er is een doelenboom opgesteld op pagina 49. Hoe 

worden deze resultaten meetbaar gemaakt?  

Fackeldey /  

Hofstra / 

Rijsberman 

De indicatoren die genoemd staan op pagina 55 dragen voor een groot deel bij aan het in beeld brengen 

van de realisatie van de doelen. Daarnaast wordt voor deelonderwerpen aanvullend onderzoek en 

evaluatie uitgevoerd, zie hiervoor bijvoorbeeld voor Recreatie & Toerisme de beantwoording van vraag 

151. 

151 D66 4.1 Toerisme en 

Recreatie  

PB21 WEB 50 Hoe wordt meetbaar gemaakt of Flevoland 

antrekkelijk als toeristisch-recreatieve bestemming 

is, waarbij het vrijetijdsaanbod en de belevingis 

toegenomen en de bekendheid van de bestemming is 

gegroeid?  

Fackeldey In het beleidsplan Toerisme & Recreatie Flevoland is omschreven dat we ons inzetten op het generen 

van meer bezoekers en bestedingen door het unieke en onderscheidende karakter van Flevoland beter te 

benutten, uit te dragen en beleefbaar te maken; het versteviging van de recreatieve kracht van 

Flevoland. We voeren het beleid uit middels een vijftal programmalijnen. Resultaten hiervan zijn o.a. 

dat we: in 2019 een mediawaarde van € 5,7 miljoen gegenereerd hebben, de promotie-uitingen ( o.a. 

campagnes met MRA-partners en Het Nederlands Bureau voor Toerisme & Congressen)  in binnen- en 

buitenland een bereik hadden van 154 miljoen (beiden via Visit Flevoland), een subsidiebijdrage hebben 

kunnen toekennen aan 14 initiatieven (vanaf 2018) uit de Flevolandse vrijetijdssector, die inzetten op 

het vergroten van de belevingswaarde van Flevoland en het verhaal van Flevoland met hun product 

uitdragen. Daarnaast wordt geïnvesteerd in de ontwikkeling van thematische fiets- en/of wandelroutes 

die de gebruiker het Verhaal van Flevoland laat beleven. Zo is Flevoland inmiddels onderdeel van de 

LAW-route Pionierspad en de LF-icoon  Zuiderzeeroute. Vanuit Branding Flevoland is er 2019 een imago 

onderzoek gestart ( 0-meting) waarbij o.a. de bekendheid en associaties van Flevoland, bezoekers en de 

motieven uit binnen- en buitenland (NL/DUI/BEL) en draagvlak voor toerisme (vanuit inwoners) gemeten 

wordt. Hier wordt ook gekeken naar de zogenoemde trim-index score, een score gebaseerd op de 

beleving van Flevoland en de voorkeur van Flevoland t.o.v. andere provincies. In de toekomst kan deze 

score gebruikt worden als benchmark waarmee de effectiviteit van nieuwe ontwikkelingen kan worden 

gemeten. Een nieuwe imago-meting staat voor 2022-2023 op de planning. 

152 D66 6. Mobiliteit PB21 WEB 60 Wanneer kunnen we concluderen dat Flevoland ‘ 

bereikbaar genoeg’ is? Zij hier meetidicatoren voor?  

de Reus Dit is aan Provinciale Staten in haar kaderstellende rol om te bepalen. In de Mobiliteitsvisie Flevoland 

2030 is een betrouwbare reistijdnorm van 1,25 benoemd. Dit betekent dat de reistijd van deur tot deur, 

ook in de spits, nooit langer mag zijn dan 125% van de normale reistijd. In de Programmabegroting 2021 

zijn op blz. 65 de bijbehorende indicatoren benoemd. Deze wordt gemonitord en indien nodig worden er 

maatregelen voorgesteld. 

153 D66 7.1 Bestuur PB21 WEB 77 Wanneer kunnen we concluderen of de belangen van 

de provincies en de gemeentes voldoende behartigd 

zijn?  

Fackeldey Tevredenheid over de belangenbehartiging wordt niet gemeten. Wel kan worden verantwoord of de 

mogelijkheden voor belangenbehartiging voldoende zijn benut. 

154 CDA 4.2 Cultuur en erfgoed PB21 WEB 51 Op welke wijze is de op 24 juni 2020 aangenomen 

motie 8 - Definitie van Professionele Podiumkunst - 

mbt Statenvoorstel 2595449 in de Begroting 2021 

verwerkt?  

Rijsberman De aanlooptijd voor de wijziging van de regeling voor 2021 was te kort om de nadere regels te wijzigen, 

rekening houdend met de benodigde inspraakprocedure. Voor 2021 zal het college uitvoering geven aan 

de motie door de hardheidsclausule toe te passen, terwijl voor de jaren erna de nadere regels voor de 

zomer van 2021 worden aangepast. 

 

In aanvulling: 

Op pagina 44/45 van het boekwerk Najaarsnota 2020 is bij het onderwerp Vergoeding Statenleden onder het kopje Voorstel abusievelijk een stuk tekst opgenomen wat daar niet hoort te staan. 

Uitsluitend de eerst zin die daar staat vermeld is relevant. U wordt verzocht de daarna komende tekst ‘Op deze stelpost is ……..op deze stelpost noodzakelijk maken’ als niet opgenomen te beschouwen. 


